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Atslēgmeistaru 
brālībā zvērināti
“Grūti pat iedomā-
ties, cik liela nelaime 
piemeklētu pasauli, 
ja visi tās iedzīvotā-
ji pēkšņi kļūtu godī-
gi un likumpaklau-
sīgi. Jo tad pusei no 
planētas iedzīvotā-
jiem vairs nebūtu, 
ko darīt! Tāpēc, ka 
atklātos – viņi visu 
laiku dažādos dar-
bos un amatos ir strā-
dājuši, lai sevi un pārējos pasargātu no visu 
veidu negodīgiem cilvēkiem un noziedznie-
kiem, kaut arī to ir tikai nedaudzi procenti no 
kopējās ļaužu masas,” par tādu apokaliptis-
ki cinisku  un paradoksālu pieņēmumu ir dzir-
dējuši arī atslēgmeistari Leonīds un Dmitrijs 
Aļohini. Tēvs un dēls, kuri izveidojuši un jau  
gandrīz trīs gadu desmitus uztur pilsētā vie-
nīgo “Atslēgu servisu”, piedāvājot cilvēkiem 
iespēju pret zagļiem un razbainiekiem nodro-
šināties savā miteklī. Un, noliekot “aiz atslē-
gas”, ļaundariem neaizsniedzamu padarīt 
arī viņu kustamo un nekustamo īpašumu.   

5. lpp.

Viens no apspriestākajiem jautājumiem ne tikai Rīgā, 
bet arī Ventspilī ik pa laikam ir vācu mazumtirgotāja 
giganta “Lidl” ienākšana Latvijā. Nu kļuvis skaidri zi-
nāms, ka vismaz viens veikals noteikti būs arī Ventspilī. 
Ventspils pilsētas dome ir devusi zaļo gaismu veikala 
būvniecībai.

Arī Ventspilī sāk 
būvēt “Lidl” veikalu

P 
ar to, ka “Lidl” 
noteikti būšot arī 
Ventspilī, baumas 
klīda jau kopš 
pagājušā gada 

sākuma. Tad vēl tikai Rīgā 
bija zināma pirmā vieta, 
kur noteikti būvēs lielveika-
lu. Kļuva zināms, ka veikali 
būs arī Jelgavā, Tukumā un 
Liepājā. Piemēram, Liepājā 
veikala ēka jau esot pabeig-
ta, bet tirdzniecība sākšo-
ties nākamā gada sākumā. 
Tagad ir droši skaidrs, ka 
“Lidl” ar vismaz vienu vei-
kalu ienāks arī Ventspilī. Arī 
darba sludinājumos bieži 
var redzēt, ka “Lidl” meklē 
darbiniekus. Tiesa, runa 
ir galvenokārt par galve-
najiem darbiniekiem ofisā 
vietējās filiāles vadības 
līmeņos.

Jāatgādina, ka mūsu pil-
sēta ievērojamu laiku bija 
bēdīgi slavena ar to, ka 
nevienam lielajam spēlētā-
jam te netika ļauts ienākt. 
Vēlāk tomēr pilsētas vadībai 
nācās piekāpties un ievērot 
konkurences prasības, tādēļ 
jau ilgāku laiku pie mums 
ir visi galvenie mazumtir-
gotāji – “Maxima”, “ELVI”, 
“top!”, “Mego”, bet “Rimi” 
ir pat savs hipermārkets, kas 
izmēru ziņā gan nav no tiem 
lielākajiem. 

Ventspils pilsētas domes 
Būvniecības administratīvā 
inspekcija 4. oktobrī ir izda-
rījusi atzīmi būvatļaujā par 
būvdarbu uzsākšanas nosa-
cījumu izpildi un līdz ar to 
devusi atļauju sākt tirdznie-
cības centra “Lidl” būvniecī-
bu Kuldīgas ielā 90, kur atro-
das autoservisa komplekss. 
SIA “Lidl Latvija” iegādājies 
šo teritoriju un ēku kom-
pleksu, un nu, saskaņā ar 
Būvniecības administratīvās 
inspekcijas pausto, ir tiesīgs 
sākt esošo ēku nojaukša-
nu un uzsākt tirdzniecības 
centra būvdarbus. Nav gan 
zināms, kad reāli tirdzniecī-
bas ēka varētu tikt pabeig-
ta un kad tā vērs durvis pir-
cējiem, taču interese par to 
ventspilnieku vidū ir liela. 
Vairums pauž cerību, ka šajā 
veikalā būs pieejami kvalita-
tīvāki produkti, kas maksās 
lētāk nekā bieži vien zemas 
kvalitātes produkcija par 
neadekvāti augstām cenām 
citās mazumtirgotāju veikalu 
ķēdēs. Par to, ka pēc “Lidl” 
ienākšanas ievērojami kritī-
sies cenas arī lielākajos tir-
gotāju “Rimi” un “Maxima” 
veikalos, presē rakstīts jau 
pirms gada. Atcerēsimies, ka 
“Maxima” pat sarīkoja akci-
ju, publiski paziņojot, ka 
ievērojami samazina lielākai 

Autovadītājiem nāksies atteikties no ieraduma 
lietot mobilo tālruni vai citas viedierīces esot 
pie automobiļa stūres. Stājušās spēkā Ministru 
kabineta apstiprinātās izmaiņas normatīvajos 
aktos, kas par šādu pārkāpumu paredz reģistrēt 
vienu pārkāpumu uzskaites punktu, informē Ceļu 
satiksmes drošības direkcija (CSDD). Soda punktus 
tagad piešķirs arī par citiem pārkāpumiem.

Par mobilā 
lietošanu pie stūres, 
nepiesprādzējušos 
pasažieri un citiem 
pārkāpumiem 
autovadītājam pienāksies 
soda punkti

P 
ar to, ka mobilā 
tālruņa un citu 
viedierīču lie-
tošana braucie-
na laikā tiešām 

kļuvusi par izpaltītu prob-
lēmu, liecina pērn veik-
tais CSDD  pētījums, kas 
atklāja, ka vairāk nekā 
80% autovadītāju ikdie-
nā pie stūres lieto mobi-
los telefonus. 60% to dara 
dažādu darba jautājumu 
risināšanai – atbildot uz 
uzņēmuma vadības zva-
niem, reaģējot uz kolēģu 
sūtītām ziņām vai sazi-
noties ar klientiem. Tāpat 
tiek zvanīts draugiem un 
paziņām, kā arī lietotas 
navigācijas sistēmas. 

Tāpat viens pārkāpumu 
uzskaites punkts tiks reģis-
trēts vadītājam, ja pasažie-
ris brauciena laikā nebūs 
piesprādzējies. Savukārt 
pasažierim par nepiesprā-
dzēšanos tāpat kā līdz šim 
tiks izteikts brīdinājums vai 
piešķirts naudassods.

Soda punkts pienāksies 

arī par braukšanu ziemā 
ar auto, kas ir aprīkots ar 
vasaras riepām un par 
iebraukšanu krustojumā 
sastrēguma laikā.

Savukārt ar diviem pār-
kāpumu uzskaites punk-
tiem tiks sodīta braukša-
na vienvirziena ielā pretējā 
virzienā.

Tāpat CSDD atzīmē, ka 
ir stājušās spēkā izmaiņas 
pārkāpumu uzskaites pun-
ktu dzēšanas kārtībā. Līdz 
šim, sakrājot četrus punk-
tus, vadītājam tika pie-
dāvāta iespēja brīvprātīgi 
apmeklēt apmācību kur-
sus ceļu satiksmes drošī-
bas jautājumos. Turpmāk, 
sakrājot četrus punktus, 
vadītājam tiks piedāvāta 
arī iespēja apmeklēt brauk-
šanas uzvedības korekcijas 
grupu nodarbības (psiholo-
gu konsultācijas). Ja kursi 
ceļu satiksmes drošības 
jautājumos vai psihologu 
konsultācijas tiks noklausī-
tas, arī turpmāk vadītājam 
tiks dzēsti divi punkti. 

L 
eonīds pasmaida, 
ka totāla godīguma 
apstākļos arī viņi 
būtu starp tiem, 
kas zaudētu taga-

dējo darbu. Atslēgmeistari 
par šādu, kaut arī tikai fan-
tāzijās pieļaujamu iespē-
jamību ne mazākā mērā 
nestraucas, jo abi pieprot 
arī daudzus citus, no taga-
dējā atšķirīgus, amatus. 

“SLIKTIE ZĒNI” 
NEGRASĀS IZGAIST

“Diemžēl ne mums, ne 

mūsu amata kolēģiem, 
citiem slēdzeņu atslēdznie-
kiem  pārskatāmā nākotnē 
bezdarbs nedraud. Līdzīgi 
kā pārkvalificēšanās laikam 
gan vēl ilgi nebūs aktuā-
la arī visiem pārējiem, kas 
tieši vai netieši ir spies-
ti stāties pretī “sliktajiem 
zēniem”:  tiem, kas tirgo 
narkotikas un ieročus, vilto 
naudu un alkoholu, krāp-
jas ar nodokļiem un posta 
dabu. Galu galā – globālā 

“Baltijas Ekspresis” tuvojas jaunam rekordam

V 
iens no visveiksmīgāk strādājošajiem biedrībā 
“Baltijas asociācija – Tranzīts un Loģistika” ietilpsto-
šajiem uzņēmumiem AS “Baltijas Ekspresis” turpi-
na strauju izaugsmi ik mēnesi: šī gada deviņu 
mēnešu laikā uzņēmuma pa dzelzceļu pārvadāto 

kravu apgrozījums ir par 7% lielāks nekā pagājušajā gadā, kas 
bija “Baltijas Ekspresis” rekordgads. Visas indikācijas rāda, ka 
šis gads nebūs izņēmums un, visdrīzākais, arī tiks sasniegts 
jauns rekords.

Kā liecina uzņēmuma publicētie jaunākie apgrozījuma dati, 
pārvadātais dzelzceļa kravu apjoms Ventspils ostas virzienā 
septembrī sasniedza 287 tūkst. tonnas. Tiesa, šis izrādījies “plā-
nākais” mēnesis šajā gadā, un apgrozījuma ziņā tas bija vai-
rāk nekā divas reizes mazāk nekā iepriekšējos šī gada mēne-
šos, līdz ar to tas arī mazinājis kāpuma attiecību pret pagājušo 
gadu, taču arvien tas ir ar būtisku plusa zīmi. Kopumā šī gada 

deviņu mēnešu laikā “Baltijas Ekspreša” pār-
vadātais dzelzceļa kravu apjoms sasniedzis 
sešus miljonus tonnu, un salīdzinājumā ar 
iepriekšējā gada šo pašu periodu pārvadāju-
mu apjoms pieaudzis par 7%. Attiecība pret 
pagājušo gadu – 6,0 mlj. tonnu pret 5,6 mlj. 
tonnām.

“Baltijas Ekspresis” dzelzceļa kravu apjoms 
Ventspils ostas virzienā pagājušajā gadā 
sasniedza rekordlielu apjomu – 8,05 mlj. ton-
nas. Neskatoties uz pieticīgo septembra mēne-
si, ļoti cerīgi tiek gaidīta gadumija ar ziņu, ka 
arī šogad uzņēmums apgrozījuma ziņā pār-
spēs iepriekš sasniegtos rekordrādītājus.

BATL ietilpstošais uzņēmums šogad jau pārsniedzis 6 mlj. tonnu kravu apjomu.
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Leonīds Aļohins, “Atslēgu 
servisa” dibinātājs.
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Uzsākta būvniecība
11. oktobrī koncertzālē “Latvija” noti-

ka svinīgs pasākums par godu Ventspils 
Zinātnes un inovāciju centra būvniecības 
uzsākšanai.

Atbalsta skolotājus
Piekto gadu Izglītības pārvaldē darbo-

jas Metodiskais dienests, kurš palīdz peda-
gogiem profesionāli pilnveidoties. Šogad 
dienests skolotājiem piedāvā konsultantu 
pakalpojumus.

Eiropas balva
Digitālā centra pasniedzēja Dace Bergmane 

konkursā Itālijā saņēmusi organizācijas “All 
Digital” balvu kā labākā e-skolotāja.

Testēšanas konkurss 
Uzņēmums “TestDevLab” izsludinājis pie-

teikšanos konkursam. Tā mērķis – noteikt 
labāko programmatūras testētāju valstī. 

Pabalsts apkurei
Maznodrošinātie pilsētnieki arī šogad var 

pieteikties, lai saņemtu pašvaldības kom-
pensāciju apkures apmaksai vai malkas 
iegādei.

Gaida ieteikumus
Ventspils bibliotēka aicina lasītājus aizpil-

dīt anketas, norādot, kādu bibliotēkā neatro-
damu grāmatu būtu vēlams iegādāties. 

Izmaksu pagarina
Sociālais dienests pagarinājis pašvaldības 

sniegtā materiālā atbalsta iesnieguma ter-
miņu līdz 31. oktobrim. 

Iesaka audiogrāmatas
Medicīnas bibliotēka Ziemeļkurzemes 

reģionālās slimnīcas pacientiem piedāvā 
audiogrāmatas. Tās var atvieglot dzīvi nere-
dzīgiem vai vājredzīgiem cilvēkiem. 

Sāks darbu agrāk
Ventspils tirgus turpmāk darbdienās būs 

atvērts no plkst. 7.30. Brīvdienās tas jopro-
jām strādās no plkst. 8 rītā. 

Eksperimenti
Līdz decembra sākumam Livonijas orde-

ņa pilī apskatāma izstāde “Eksperimenti un 
atdarinājumi arheoloģijā”. 

Veiks endoprotezēšanu
Ziemeļkurzemes reģionālā slimnīca aicina 

pacientus pieteikties gūžas vai ceļa locītavas 
endoprotezēšanai. Operācija tiek veikta par 
valsts līdzekļiem. 

Apbalvo studentus
Desmit Augstskolas studentiem piešķirta 

pilsētas domes stipendija par izciliem panā-
kumiem informācijas un komunikācijas teh-
noloģiju jomā. 

Ugunsgrēka nebija
Slimnīcā iedarbojies ugunsgrēka trauk-

smes signāls. Pie vainas bijusi kafejnī-
ca, kur ēdiena gatavošanas laikā radies 
piedūmojums. 

Jaunas iespējas
Bibliotēkas lasītāji, iesaistoties akci-

jā “Dienas bez rindām”, guva ziņas par 
iespējām izmantot bibliotēkas elektroniskos 
pakalpojumus, tostarp lietot datubāzes un 
attālināti rezervēt grāmatas. 

Meklē draudzīgāko
Atkal sākusies balsošana par ģimenei 

draudzīgāko pašvaldību. Par Ventspili iespē-
jams nobalsot līdz 4. novembrim. 

Ābolu svētki
Jaunrades namā notika ikgadējie “Ābolu 

svētki”. Dalībnieki mielojās ar visdažādāka-
jiem ābolu ēdieniem. 

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Tieslietu bardaks
“Kaut tevi kā Lembergu tiesātu,” novēl viens otram poten-
ciāli vai esoši noziedznieki, valsts mantas izlaupītāji, nau-
das atmazgātāji un korumpanti visplašākajā šī vārda nozī-
mē. Galu galā – kāda tur vaina, ja šad un tad pārdes-
mit gadu laikā jāaizstaigā līdz tiesu namam, pāris stundu 
jāpaklausās kārtējās “debates”, tad publiski jāpasaka, ka 
“tas viss ir sviests un politiskais pasūtījums”, bet tad var 
atkal mierīgi dzīvot... Un kas gan ir šīs nelielās neērtības, 
ja kopumā dzīve ir skaista, patīkama un visnotaļ pārticī-
ga. Ja gribi labi dzīvot, tad šādi sīkumi, tā teikt, jāpārcieš.

T 
ikmēr politiskajā arēnā beidzamajā laikā nebeidzamie 
tiesu procesi, notiesājošo spriedumu trūkums naudas 
atmazgāšanas un korupcijas lietās un, protams, “aug-
sto plauktu” apsūdzēto izvairīšanās no soda sāk izrai-
sīt pamatotus jautājumus. Kāpēc tā? Kas traucē panākt 

lietu ātrāku izskatīšanu? Kāpēc “Moneyval” ziņojumā minētie trū-
kumi tiek reducēti tikai līdz “nerezidentu” kontiem un bankām, 
bet neskar pašu pamatu – tieslietu sistēmas efektivitāti, profe-
sionalitāti un, jā, arī tīrību? Tostarp – ne tikai tiesas, bet arī pro-
kuratūru, kura, starp citu, ir tieši atbildīga par to, lai pierādījumi 
būtu dzelžaini, lietas izmeklētas kvalitatīvi un apsūdzība uzturē-
ta kompetenti.

Mēs dzīvojam tiesiskā valstī. Vai tā vismaz gribētos domāt. 
Un tas nozīmē tikai vienu: kādu par vainīgu var atzīt tikai tiesa, 
bet tas, ka es, tu, viņš un viņa labi zina – šitas čalis ņem kuku-
ļus un “bīda lietas” ar valsts naudu šajā gadījumā neko nenozī-
mē. Tas ir jāpierāda tiesā, bet tiesai jāpieņem notiesājošs sprie-
dums. Kā redzams, tieši šis posms noziedznieku nonākšanai aiz 
restēm pagaidām klibo. Esošā tieslietu ministra un arī atjaunotās 
Saeimas deputātu iniciatīva ķerties vērsim pie ragiem un sākt sis-
tēmas sakārtošanu no “galvas” beigusies neveiksmīgi. Vai, pre-
cīzāk sakot, neveiksmīgi beidzies pirmais mēģinājums. Bet tas, 
savukārt, liecina, ka politiskā aizmugure, vecās korporatīvās saites 

 turpinājums no 1. lpp.

un politbiznesa tradīcijas joprojām dzīvas, neļaujot veikt straujas 
un kardinālas reformas. 

Bībeles leģenda vēsta, ka Mozus izraēļa tautu ir vedis pa tuks-
nesi 40 gadus, lai sasniegtu Apsolīto zemi. Tas tādēļ, ka šajā 
laikā paspēja nomainīties paaudze, kas pieredzējusi verdzību. Un 
Apsolītajā zemē ieradās jau jaunie. Tie, kuri vecos tikumus neiene-
sa arī jaunajā dzīvē. Bībeliskā alegorija, protams, ir skarba, tāpēc 
latviešiem sakāmvārds piezemētāks: par vecajiem vēžiem tikai 
citās kulītēs. Kas būtībā nozīmē vienu un to pašu – jaunajās un 
citādajās kulītēs būtu jābūt arī jauniem vēžiem. Pagaidām esam 
tikuši apmēram līdz pusei. Daļa vēžu jaunajās kulītēs ir nomainīju-
šies. Un uzreiz jau sajūtamas arī jaunas vēsmas, citāda pieeja ter-
minam “mūsu valsts” un svaigu risinājumu meklējumi. Taču kā lie-
cina mēģinājumi sakārtot (uzsverot vārdu “sakārtot”: nevis “sakār-
tot lietas”, bet patiešām sakārtot valsti) Ģenerālprokuratūru, veca-
jiem vēžiem ietekme ir pietiekami liela. Un tas nozīmē, ka jaunās 
kulītes vēl nav gana pilnas ar jaunajiem vēžiem, lai jaunā politika 
patiešām būtu pārsvarā un būtiski ietekmētu vispirmām kārtām 
jau politisko kultūru valstī. Bet tas jau ir jautājums vēlētājiem – 
kāda būs mūsu visu izvēle?

Var piekrist vai nepiekrist metodēm, ar kādām jauno politiku 
mēģina iedzīvināt t.s. “jaunie politiskie spēki”. Var diskutēt par 
komunikācijas formu un vēstījumu sabiedrībai, taču viens gan nav 
noliedzams: gada laikā esam iepazinušies ar tik daudziem fak-
tiem, piemēram, tajā pašā tieslietu sfērā, ka ir skaidrs – manto-
jums, ko saņēmuši jaunie politiķi, ir smags, bet “bardaks” liels. Un 
tieslietu sfēra tam ir kā uzskatāmākais piemērs, jo tieši šajā sfērā 
“darbojas” visi tie personāži, par kuriem būtu “jārūpējas” policijai, 
KNAB, Ģenerālprokuratūrai un tiesu iestādēm. Diemžēl viss liecina, 
ka “kosmētiskais remonts” šajā nozarē nestrādās. Var nomainīt 
vienu vai otru ierindas policistu, prokuroru vai pat tiesnesi, taču tas 
nemainīs Sistēmu. Savukārt Sistēmu var mainīt tikai tad, ja refor-
mētāji ķeras uzreiz pie “galvas”. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Kā to vienmēr ir uzsvēris AS “Baltijas 
Ekspresis” valdes priekšsēdētājs Māris Bremze, 
tieši darbinieks ar savu neatlaidību, centību, 
godprātīgu attieksmi un prorfesionalitāti ir 
uzņēmuma panākuma atslēga. Tādēļ darba 
devējam ir vēl vairāk jāiedvesmo un jāmotivē, 
ko “Baltijas Ekspresis” arī regulāri dara, turklāt 
– ļoti personīgi. Te būtu vietā piebilst, ka dau-
dziem Ventspils pilsētas pašvaldības kontrolē-
tiem uzņēmumiem un arī citiem uzņēmējiem 
ko pamācīties. Piemēram, septembrī, kad 
atzīmē Dzelzceļnieku dienu, uzņēmuma vadī-
tājs personīgi ierodas katrā tehniskajā daļā un 
izsaka atzinību saviem darbiniekiem. Tā šoreiz 
pasniedza Atzinības rakstus par profesiona-
litāti, neatlaidību, radošu pieeju, godprātīgu 
amata pienākumu izpildi un nozīmīgu ieguldī-
jumu uzņēmuma attīstībā un darbā. Atzinību 
saņēma komercpakalpojumu vadītājs Sergejs 
Žuravļovs, dzelzceļa dispečeri Igors Mikuļskis 
un Raivo Mūrnieks, juridiskās daļas vadītā-
ja Edita Vēvere, grāmatvedības daļas vadītā-
ja-galvenā grāmatvede Teiksma Siņicina, algu 
grāmatvede Laine Kreicberga un galvenā eko-
nomiste Diāna Apinīte. 

Tāpat uzņēmums turpina tradīciju, ar dip-
lomiem un naudas balvām apbalvot labākos 

dīzeļlokomotīvju mašīnistus un viņu palīgus. 
Izvērtējot dīzeļlokomotīvju ekspluatāciju daļu 
darbinieku darba rezultātus, kas ietver norma-
tīvo regulējumu ievērošanu, izpalīdzīgu attiek-
smi un pieklājības normu ievērošanu attiecībā 
pret darba biedriem un darba devēju, dīzeļ-
degvielas patēriņa normu ievērošanu, par 
labākajiem pusgada dīzeļlokomotīvju vadītā-
jiem un to palīgiem atzīti Ventspils dīzeļloko-

“Baltijas Ekspresis” tuvojas jaunam rekordam

motīvju ekspluatācijas daļas dīzeļlokomotīv-
ju vadītāji Andrejs Krilovs un Iļja Konovalovs, 
dīzeļlokomotīves vadītāja palīgs Arturs Zapāns, 
Jelgavas dīzeļlokomotīvju ekspluatācijas daļā 
– mašīnists Viktors Petrovs un vadītāja palīgs 
Andžejs Volodjko, bet Daugavpils dīzeļloko-
motīvju ekspluatācijas daļā – dīzeļlokomotīvju 
vadītājs Vladislavs Leibčs un mašīnista palīgs 
Viktors Kožoroneks. 

Kārtējo reizi ar Lembergu saistīts medijs spiests atzīties melos un atsaukt savus 
nepamatotos izteikumus, kas vērsti pret advokātu Rudolfu Meroni. Šoreiz atsaukumu 
publicējusi "Neatkarīgā Rīta Avīze" (NRA).

Vēsture atkārtojas: Ar Lembergu saistīts 
medijs atsauc nepatiesas ziņas par Meroni

L 
aikrakstā NRA 2019. gada 1. augus-
tā tika publicēts NRA žurnālista Māra 
Krautmaņa komentārs, kur žurnā-
lists paudis nepatiesu apgalvojumu 
par to, ka Meroni vajadzējis atbrīvo-

ties no "Latvijas dzelzceļa" vadības, izdarot 

spiedienu uz Ministru prezidentu Krišjāni 
Kariņu.

Atvainošanās un atsaukums gan laikrakstā 
ievietots tikai 15. oktobrī – vairākus mēnešus 
pēc maldinājuma publikācijas, nevis septiņu 
dienu laikā, kā to prasa likuma "Par presi un 

citiem masu informācijas līdzekļiem" 21. pantā.
Kā liecina "Lursoft" dati, NRA pieder "Mediju 

namam", kas dibināts 2002. gadā, un tā vienī-
gais īpašnieks ir Nauris Kāpostiņš – Lemberga 
dēla Anrija sievas brālis.

Jāatzīmē, ka šis nav pirmais gadījums, kad 
mediji, kas saistīti ar Aivaru Lembergu, cenšas 
neveiksmīgi nomelnot advokātu un vēlāk ir 
spiesti atzīt paustos melus.

BNN

Mašīnists A.Krilovs, valdes priekšsēdētājs M.Bremze, 
mašīnista palīgs A.Zapāns, mašīnists I.Konovalovs un 
tehniskais direktors I. Rullis.

Jelgavas dīzeļlokomotīvju 
ekspluatācijas daļas dīzeļloko-
motīvju vadītājs Viktors Petro-
vs un mašīnista palīgs Andžejs 
Volodjko.
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Pieņem taru
Novadā pagarināta pieteikšanās 
Vislatvijas “Stikla šķirošanas” stik-
la taras izvešanai līdz 23. oktobrim. 
Ikviens, kuram sakrājušās burkas vai 
pudeles, var tās savā dzīvesvietā nodot 
bez maksas. 

Izšuvumu izstāde
Ziru tautas namā līdz 15. novembrim 
iespējams apskatīt Ingas Veisas krust-
dūrienu izšuvumu izstādi. 

Laba kafejnīca
Tārgales pagasta Liepenē 200 metru 
attālumā no jūras jau vairākus gadus 
darbojas kafejnīca un viesu nams 
“Vējciems”. 

Izsola tiesības Ancē…
23. oktobrī novada pašvaldības zālē tiks 
izsolītas nomas tiesības nedzīvojamām 
telpām nekustamajā īpašumā “Lauciņi” 
Ances pagastā…

…un Blāzmā.
23. oktobrī novada pašvaldības zālē tiks 
izsolītas nomas tiesības nedzīvojamām 
telpām nekustamajā īpašumā “Silgali” 
Blāzmā.

Meklē draudzīgāko
Ikviens novada iedzīvotājs tiek aicināts 
balsot par, viņaprāt, “Ģimenei draudzī-
gāko pašvaldību-2019”. Termiņš – 4. 
novembris.

Aizsargā zivis
Novada pašvaldība šogad īstenojusi pro-
jektu “Zivju resursu aizsardzība, kon-
trole un uzraudzība Ventspils novada 
publiskajās ūdenstilpēs-2019”. Tā ietva-
ros zivju inspektoriem iegādāts papildu 
aprīkojums. 

Uzvar sacensībās
5. oktobrī Rojas stadionā Ventspils nova-
da BJSS audzēkņi piedalījās vieglatlēti-
kas sacensībās. Jaunie vieglatlēti izcīnīja 
13 godalgotas vietas, pārvedot mājās 3 
zelta, 6 sudraba un 4 bronzas medaļas. 

Izzināja tradīcijas
Projekta “Skolas soma” ietvaros Ances 
pamatskolas skolēni apmeklēja radošo 
maizes laboratoriju “RAMALA” Ventspilī. 
Bija iespēja iepazīties ar maizes cepša-
nas procesa niansēm. 

Sporta diena
Puzes pamatskolas sporta laukumā vai 
zālē 22. oktobrī tiek organizēta Ģimeņu 
sporta diena. Aktivitātēs tiks iekļautas 
kustību rotaļas un dažādi veiklības uzde-
vumi ar izzinošiem elementiem. 

Viesojās Vārvē
Tārgales pamatskolas pulciņa 
“Gudrinieku skola” dalībnieki 11. oktob-
rī viesojās Vārvē, kur iepazina Zūru bib-
liotēku un bērnu centru “Tīne”, kā arī 
piedalījās citās aizraujošās aktivitātēs. 

Ielūgums saņemts
Ugāles vidusskola saņēmusi ielūgumu 
uz “Draudzīgā aicinājuma fonda Skolu 
reitinga” balvas saņemšanu. 

Ķirbju medus
Popes pamatskolas audzēkņi mācījās 
vārīt ķirbju medu, vadoties pēc kultūras 
nama direktores Indras receptes. 

Izstāde Jūrkalnē
Jūrkalnes tautas namā atklāta Gintas 
Stavrovskas gleznu izstāde. 

Rumbenieks Annahitē
Sportists Arnis Rumbenieks tikās ar 
Annahites pamatskolas audzēkņiem. 

Motokross
Zūru motokross šogad notiks 26. oktobrī. 

"Moneyval" ziņojums mums ir pateicis ne tikai to, ka Latvija netiek galā ar finanšu noziegumiem, 
bet arī to, ka tiek stingri novēroti arī garie tiesas procesi. Runa ir par naudas atmazgāšanas ap-
mēriem – mums piešķirot «naudas atmazgāšanas lielvalsts» birku. Ekspertu komitejai arī rodas 
jautājumi: kur ir vainīgie un kur ir notiesājoši spriedumi? «Tā pati Lemberga lieta: ticiet, "Mo-
neyval" rūpīgi seko tam, kā tas virzās uz priekšu,» intervijā BNN norāda Saeimas Budžeta un finan-
šu (nodokļu) komisijas Finanšu sektora uzraudzības apakškomisijas vadītājs Gatis Eglītis (JKP).

Aizdomu ēna par nekorektu sportistiem paredzētā finansējuma izlietojumu savelkas arvien tumšāka. Latvijas sportam 
atvēlētā nauda, iespējams, tiek tērēta nevis sportistu attīstībai, bet likta Latvijas Olimpiskajai komitejas (LOK) preziden-
ta Aldona Vrubļevska un LOK izpildkomitejas locekļa Aivara Lemberga kabatās, liecina BNN rīcībā nonākuši dokumenti.
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JKP deputāts Eglītis: "Bičkovičs un Kalnmeiers, 
šādi strādājot ar tieslietām privātajā sektorā,  
sen būtu izmesti no darba."

LATVIJAS VĀJAIS POSMS – 
ĢENERĀLPROKURATŪRA

Latvijas risks nonākt "Moneyval" «pelēka-
jā sarakstā», Eglīša ieskatā, mazinātos, ja 
Latvija starptautiskajiem partneriem parādī-
tu, ka «ledus ir sakustējies» – tiesu sistēmā ir 
notikušas pārmaiņas.

«Mēs dzīvojam tādā valstī, kur ilgu laiku 
tika pieļautas, varbūt joprojām tiek pieļautas 
dažādas nelikumības. Diemžēl mūsu tiesībsar-
gājošās institūcijas nespēj ar to tikt galā, par 
ko liecina garie tiesu procesi. Tas pats Aivars 
Lembergs, kurš ilgstoši tiek iztiesāts pirmajā 
instancē.»

«Tas, ka tiesa nespēj pirmajā instancē des-
mit gadu garumā pateikt – ir vainīgs vai nav –, 
ir drausmīgs resursu patēriņš. Mēs maksājam 
par tiesas procesiem desmit gadu garumā, 
kas ietver izmaksas par advokātiem, prokuro-
riem un arīdzan tiesas zālēm. Tur apakšā pilnī-
gi noteikti ir naudas atmazgāšanas noziegumi. 
Un tas ir tas, ko "Moneyval" pārmet – Latvija 
netiek galā ar naudas atmazgāšanas noziegu-
miem. Ne tikai pārrobežu, nerezidentu attie-
cībās, bet arī iekšēji – Lemberga lieta, Māris 
Sprūds, Vladimirs Vaškevičs. Visi šie garie, garie 
tiesu procesi. Mēs netiekam līdz spriedumam.»

Eglīša ieskatā, Ekonomisko lietu tiesa, ja to 
pareizi īstenotu, būtu efektīvs instruments, lai 

tiktu galā ar liela mēroga korupcijas lietām, 
finanšu noziegumiem, kas līdz šim nav ticis 
darīts. Viņš norāda, ka Ekonomisko lietu tiesā 
strādātu 20 kompetenti tiesneši. «Zinu, ka 
amerikāņi grib mums palīdzēt viņus apmācīt.»

«JKP ir novērojis, ka Latvijas tiesu sistēmas 
absolūti vājais punkts ir Ģenerālprokuratūra. 
Ir trīs galvenie posmi – izmeklēšana, ģenerāl-
prokuratūra un tiesa. Ja viens posms «izkrīt», 
tad vai nu lieta nenonāk līdz tiesai, vai arī tā 
nonāk, taču sliktā kvalitātē. Trešā iespējamība 
– lieta tiesā netiek pienācīgi uzturēta.»

«VIŅI VIENKĀRŠI TUR IELIKTI, 
LAI BŪTU NEEFEKTĪVI»

Lai gan, Eglīšaprāt, tiesu sistēma pēdējo 
gadu laikā sākusi uzlaboties, tomēr, pēc viņa 
paustā, prokuratūrā «bardaks» joprojām ir 
pārāk liels. «Kādam ir jābūt vainīgam, ir jābūt 
tiesas spriedumam, un to no mums gaida 
starptautiskās institūcijas.»

Ēriks Kalnmeiers un Ivars Bičkovičs ir divi 
galvenie cilvēki, kas ilglaicīgi atbildējuši par 
Latvijas tiesu sistēmu. Viņu uzdevums ir gādāt, 
lai tā strādā godīgi, caurspīdīgi un efektīvi, 
atzīmē JKP deputāts. «Bet viņi absolūti neda-
ra savu darbu. Privātajā sektorā viņi sen būtu 
izmesti no darba. Viņi vienkārši tur ielikti, lai 
būtu neefektīvi.»

«Ja kāds tiktu sodīts un ielikts cietumā 
par naudas atmazgāšanu, pārējie to uztvertu 
nopietni – par noziegumiem sodi tomēr tiek 
saņemti,» norāda deputāts.

Viņš arī uzsver, ka problēma ar garajiem tie-
sas procesiem ir tāda – tajos iesaistīti politikā 
spēcīgi un svarīgi cilvēki. «Domāju, ka tur ir 
korelācija. Apsūdzētajiem tiesā ir «aizmugu-
re» politiskā līmenī. Ģenerālprokuratūra var-
būt arī baidās, līdz šim ir baidījusies pieņemt 
lēmumus, jo zina, ka var arī «norauties» poli-
tiskā līmenī.»

Tāpēc, pēc Eglīša paustā, nākamā gada 
maijs, kad esošajam Ģenerālprokuroram beig-
sies termiņš, Latvijai ir īpaši svarīgs, lai notik-
tu pārmaiņas. «Tajā amatā ir jābūt godīgam, 
uzticamam, kompetentam cilvēkam.»

Savukārt modelis, kā Latvijā ievēl 
Ģenerālprokuroru, pēc Eglīša uzskatiem, arī 
būtu jāmaina, veidojot to līdzīgu Somijas 
modelim, kur Ģenerālprokuroru iesaka Valsts 
prezidents. «Lai iesaka prezidents. Latvijai 
tieslietās ir ļoti kompetents, gudrs prezidents 
– kāds nekad nav bijis. Tad arī Saeimā vērtētu, 
ko prezidents ieteicis.»

Simona Šjadīte, BNN

Aizdomas par sporta naudas 
ceļiem caur LOK prezidenta un 
izpildkomitejas locekļa kabatām

K 
amēr sporta nozare cieš un tiek 
celta trauksme par iespējamajiem 
korupcijas riskiem, atbildīgās insti-
tūcijas šai ēnainajā situācijā, šķiet, 
ir uzlikušas vēl acīm papildu aiz-

segus. Kāpēc reiz Ekonomisko noziegumu 
apkarošanas pārvaldes (ENAP) priekšnieks 
strādājis Lemberga kontrolētajā uzņēmu-
mā un kā pie it kā sporta atbalstītāja 
Lemberga nonāk prāvas summas viņa resur-
su paplašināšanai? BNN sniedz ieskatu dažā-
dajās «sakritībās», kas noved pie iespēja-
mās korupcijas LOK un SIA 'Olimpiskas centrs 
«Ventspils»" piesegšanas.

NAUDA, KAS PAREDZĒTA SPORTAM, 
NONĀK PĀRIS CILVĒKU KABATĀS

OC "Ventspils" ir LOK un Ventspils pilsētas 
domei piederoša kapitālsabiedrība, kuru vada 
bijušais AS "Ventspils nafta" un SIA "Ventspils 
nafta termināls" apsardzes dienesta vadī-
tājs, SIA "Apsardzes dienests «Venta»" ģene-
rāldirektora vietnieks Jurģis Liepājnieks un 
kura atrašanās OC "Ventspils" valdes priekš-
sēdētāja amatā ir atkarīga no Ventspils pil-
sētas domes priekšsēdētāja, LOK izpildko-
mitejas locekļa Lemberga un LOK preziden-
ta Vrubļevska lēmumiem, liecina BNN rīcībā 
esošā informācija.

Tāpat BNN redzeslokā nonākušie doku-
menti liecina, ka Jurģis Liepājnieks nodroši-
na, lai OC "Ventspils" būtu biedrs Lemberga 
vadītajā biedrībā "Ventspils Attīstības aģentū-
ra" (VAA) un Vrubļevskim būtu darba līgums 
ar OC "Ventspils".

LOK prezidentam Vrubļevskim OC "Vents-
pils" kopš 2014. gada nodrošina darba algu 
kā tās kapitāla daļu pārstāvim no LOK puses. 
Vrubļevska ienākumi šādi tiek papildināti ar 1 
700 eiro mēnesī, jeb 20 400 eiro gadā pirms 
nodokļu nomaksas.

Jāuzsver, ka kapitāldaļu turētāja pārstāv-
ja darba atalgošana ir kapitāla daļu turētāja, 
šajā gadījumā LOK, kompetence un izdevumi. 
LOK šīs funkcijas var uzticēt pildīt tās preziden-
tam esošās amatalgas ietvaros vai lemt par šīs 
funkcijas pildošas amatpersonas papildus atal-
gošanu no LOK līdzekļiem.

Savukārt par Lemberga labklājību 
OC "Ventspils" gādā, maksājot biedru naudu 
VAA turpat 50 000 eiro gadā, kurā Lembergs, 
kā tās prezidents, saņem teju 100 000 eiro 
lielu ikgadējo atalgojumu.

Fakts, ka OC "Ventspils" ir jāmaksā 
Vrubļevskim par tās kapitāldaļu turētāja funk-
ciju veikšanu un jāmaksā dāsnas biedra nau-
das VAA, liecina par sportam atvēlēto līdzekļu 
izsaimniekošanu un iespējamu korupciju.

Kā zināms, sportam atvēlēto valsts 
līdzekļu apsaimniekošanu uztic Vrubļevska 
vadītajam LOK, kas daļu no tiem novirza 
OC "Ventspils", tāpat kā to dara Lemberga 
vadītā Ventspils pilsētas dome.

Rodas aizdomas, ka daļa no šiem līdzek-
ļiem, iespējams, savtīgi izmantojot amatper-
sonām piešķirtās pilnvaras, tiek novirzīta uz 
pašu amatpersonu kabatām.

DAŽĀDĀS «SAKRITĪBAS»
BNN rīcībā ir nonākusi informācija, ka Valsts 

policijas Galvenās Kriminālpolicijas pārvaldes 
Ekonomisko noziegumu apkarošanas pārvalde 
(ENAP) ir vairākkārtēji informēta par iespēja-
miem noziegumiem, tai skaitā par dokumen-
tu viltošanu, iespējami fiktīvas nodarbinātī-
bas un līdzekļu izšķērdēšanas faktiem, proti, 
par amatpersonu pastrādātiem iespējamiem 
noziegumiem, kuru rezultātā ir tikusi un jopro-
jām tiek izšķērdēti sportam atvēlētie sabied-
riskie līdzekļi lielā apmērā.

Neskatoties pat uz ENAP piestādītajiem 
augstāk minēto faktu apstiprinošajiem doku-
mentiem, ENAP līdz šim nav izrādījis ieintere-
sētību lietu skatīt padziļināti, liecina BNN pie-
ejamā informācija.

BNN izdevās noskaidrot, ka ENAP eso-
šais priekšnieks Pēteris Bauska reiz 
bijis savulaik Lemberga kontrolē eso-
šās "LatRosTrans" bijušais apsargs. Jānorāda, 
ka "LatRosTrans" ir Latvijas–Krievijas kopuz-
ņēmums, kurā AS "Ventspils nafta" pieder 
66% akciju, savukārt Krievijas puses uzņē-
mumam "Transņefteprodukt" – 34% akciju. 
Savukārt Liepājnieks strādājis par AS  "Ventspils 
nafta" un  SIA "Ventspils nafta termināls" apsar-
dzes dienesta vadītāju (1997–2005), par 
SIA "Apsardzes dienests «Venta»" ģenerāldi-
rektora vietnieku (2005–2007) – laikā, kad šie 
uzņēmumi atradās izteiktā Lemberga kontrolē.

To, vai ENAP rīcībā ir saskatāma Lemberga 
ietekme, rādīs laiks. Taču minētie fakti un 
ENAP līdzšinējā rīcība ir tā vērti, lai atbildīgie 
politiķi pievērstu tiem pastiprinātu uzmanību 
arī 2020.gada valsts budžeta kontekstā.

Elizabete Mežule, Simona Šjadīte
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ZZS un “Saskaņai” 
neizdodas gāzt Šuplinsku
Vairākums Saeimas deputātu nobalso-
ja pret neuzticības izteikšanu izglītības 
un zinātnes ministrei Ilgai Šuplinskai. 
Viņas atlaišanu no amata pieprasīja Zaļo 
un zemnieku savienības, “Saskaņas” un 
neatkarīgie deputāti. 

KNAB aiztur Eigimu
Korupcijas novēršanas un apkaroša-
nas birojs aizturēja bijušo Daugavpils 
mēru Rihardu Eigimu. Viņš pērn, iespē-
jams, pieņēma kukuļus ne mazāk kā 
6000 eiro apmērā par atbalsta sniegša-
nu Daugavpils novada domes iepirkuma 
procedūrās, kā arī veica noziedzīgi iegūtu 
līdzekļu legalizēšanu.

Sāks dzelzceļa 
elektrifikāciju
Centrālā finanšu un līgumu aģentūra 
(CFLA) noslēgusi līgumu ar VAS “Latvijas 
dzelzceļš” par Kohēzijas fonda līdzekļu 
318 mlj. eiro apmērā piešķiršanu elek-
trovilcienu infrastruktūras attīstīšanai. 
Līdz 2023. gadam elektrificēs dzelzce-
ļa līnijas Daugavpils-Krustpils, Rēzekne-
Krustpils un Krustpils-Rīga.

Skolotāji piebremzē 
protestus
Latvijas Izglītības un zinātnes darbinie-
ku arodbiedrība (LIZDA) līdz 18. oktob-
rim pieprasa dokumentālas garantijas 
pedagogu zemākās algas likmes paaug-
stināšanai no nākamā gada septembra, 
pretējā gadījumā arodbiedrība rīkos pro-
testa akcijas. 

Mikrouzņēmumu nodoklis 
būs vēsture
Premjers Krišjānis Kariņš uzskata, ka 
mikrouzņēmuma nodokļu režīms izzu-
dīs, bet jautājums ir, cik ātri tas notiks. 
Kopumā nodokļu sistēma nav taisnīga, 
jo no visiem strādājošiem 1/3 strādā 
dažādos nodokļu režīmos, kas par līdzī-
gu darbu proporcionāli maksā mazāk 
nodokļu nekā vispārējā nodokļu režīmā 
strādājošie.

Petraviča spiež uz darba 
tirgus atvēršanu
Labklājības ministre Ramona Petraviča 
uzskata, ka Latvijai ir obligāti jāatver 
darba tirgus trešoo valstu pilsoņiem, 
kuriem jāatvieglo uzturēšanās nosacī-
jumi. Bez darba Latvijā lielākoties ir 
ilgstošie bezdarbnieki, kas neatgriežas 
darba tirgū, tādēļ šis būtu problēmas 
atrisinājums.  

NEPLP vadītāju atlaiž 
no darba
Saeima piekrita pārtraukt darba attiecī-
bas ar Nacionālās elektronisko plašsa-
ziņas līdzekļu padomes priekšsēdētāju 
Daci Ķezberi, kura amatu atstās no 15. 
decembra. 

daļai preču, kas tika tulkots kā laicīga pielā-
gošanās jaunajiem tirgus apstākļiem jauna 
un spēcīga konkurenta ienākšanas brīdī.

Par cenām un nopērkamām precēm sprie-
dīsim tad, kad veikals uzsāks savu darbu. 
Cerēsim, ka tas notiks jau nākamajā gadā, 
jo šāda tipa ēkas mūsdienās var uzcelt dažu 
mēnešu laikā. Starp citu, ventspilnieku vidū 
klīst runas, ka ir zināma arī vieta otram “Lidl” 
veikalam, kas atradīsies pilsētas otrā galā – 
Pārventā, Celtnieku ielā. Veikala ēku plānots 
celt teritorijā, kas atrodas starp lielveikalu 
“Maxima” un Ventspils Augsto tehnoloģiju 
parka kompleksu. Vai tā tiešām būs, drīzu-
mā uzzināsim.

IECERE PAR LIELU TIRDZNIECĪBAS 
CENTRU PIE TILTA

Pērnā gada vasaras vidū laikraksts “Diena” 
veltīja plašu publikāciju par kāda liela tirdz-
niecības centra būvniecības ieceri pašā 
Ventspils pilsētas sirdī – pie vienas no lielā 
apļa malām, tilta pār Ventu galā, kur tagad 
purvainajā pļavā starp divām degvielas uzpil-

Arī Ventspilī sāk būvēt “Lidl” veikalu
des stacijām sāks celt otro no trim “piecga-
des triecienceltnēm” – Zinātnes un inovāciju 
centru. Ventspilnieki zina, ka vienīgā vieta, 
kas būtu iespējama apbūvei, ir nevis Tilta 
dārzs, bet tā daļa, kurā krauj kokmateriālus. 
Teritorija, kas pieguļ uzbrauktuvei uz tilta, vēl 
nesen bija iekļauta piesārņoto vietu reģistrā. 

Laikraksts “Diena” ziņoja, ka šī teritorija 
Rūpniecības ielā 1 ātri vien esot attīrīta un 
tajā miljonāra Argoda Lūsiņa vadīts uzņē-
mums iecerējis būvēt tirdzniecības centru. 
Ventspils dome pat bija laikrakstam padalī-
jusies ar degradētās teritorijas jauno veido-
lu – lielu, violeti zilu ar zeltainiem akcentiem 
veidotu tirdzniecības ēku, kurai dots nosau-
kums “Liedags”. Lielveikala iecere paredzēja 
šajā vietā izcirst 56 kokus, tie pārsvarā bija 
seni baltie vītoli, kurus senākos laikos iestā-
dīja, lai pasargātu pilsētu no dzelzceļa putek-
ļiem. Izskanēja, ka šajā centrā savu lielāko no 
iespējamiem veikaliem iekārtos “Maxima”, 
tā ar savu “XXX” formāta lielveikalu piesakot 
konkurenci turpat netālu esošajam “Rimi” 
hipermārketam. Taču kustība uz ilgu laiku 
apsīka. Iemeslus min dažādus, viens no tiem, 
ka nevēlama konkurence nav vēlama tirdz-

niecības centram “Tobago”, kura vadība uzti-
cēta kāda pilsētas tēva tuvam radiniekam. 

SOLA LĪDZ 120 JAUNĀM 
DARBAVIETĀM

Pirms nedēļas šovasar atklātajā koncertzālē 
“Latvija” notika svinīgs pasākums, dodot zaļo 
gaismu Ventspils Zinātnes un inovāciju centra 
būvniecībai. Daudzfunkcionālā inovāciju cen-
tra jaunbūve taps jau pieminētajā lielajā pļavā 
Rūpniecības ielā 2. Arī par šo projektu atbildīgā 
iestāde būs “Komunālā pārvalde”. Būvdarbus 
veiks pilnsabiedrība “LNK Industries Group”. 
Būvdarbu kopējās izmaksas pārsniegs vismaz 
21,389 mljonus eiro, padarot to par otro dārgā-
ko projektu aiz koncertzāles “Latvija”. 

Zinātnes centrā izveidos izglītojošās inte-
raktīvas ekspozīciju zāles, mācību klases, 
laboratorijas un tehniski radošās darbnīcas. 
Pašvaldība pauž pārliecību, ka centru gadā 
apmeklēs vismaz 80 tūkstoši ventspilnieku un 
pilsētas viesu, un šis centrs sekmēšot Ventspils 
kā starptautiska tūrisma galamērķa attīstību. 
Jaunajā Zinātnes un inovāciju centrā plānots 
radīt aptuveni 120 jaunas darba vietas. Centru 
plānots atklāt 2021. vai 2022. gadā. 

Jau gandrīz sešus gadu desmitus latvieši no Latvijas un mītnes zemēm citur pasaulē 
Vācijas apceļojumu maršrutos mēdz iekļaut Eslingenes pilsētu šīs valsts rietumos. 
Pagājušajā mēnesī no turienes atgriezās ventspilnieces Dace Korna, Līga Priede un 
pilteniece Velta Vočtava, kuras vieno sena draudzība un kopīga darbošanās Ventspils 
novada politiski represēto apvienībā. Vācijā viņām pievienojusies Līgas  meita Liene, 
ierodoties tur no netālās Briseles, kur viņa ir eiroparlamenta ierēdne. 

Ventspils pilsētas pašvaldības pārvaldītais uzņēmums “Ventspils labiekārtošanas 
kombināts” pagājušajā nedēļā izsludināja jaunu izsoli, kuras laikā cer pārdot stalt-
briežu un dambriežu ganāmpulku. Pirmajā reizē izsole izgāzās, jo nenotika dalībnie-
ku trūkuma dēļ. Šoreiz pašvaldības uzņēmums centīsies atbrīvoties no ganāmpulka, 
nosakot krietni zemāku cenu nekā pirmajā izsolē, liecina uzņēmuma publicētais 
sludinājums oficiālajā valsts izdevumā “Latvijas Vēstnesis”.

Ventspils briežus centīsies iztirgot par ievērojami lētāku cenu

K 
opumā izsolē tiek piedāvāts 37 
dzīvnieku liels ganāmpulks. 
Pirmajā izsolē noteiktā sākumce-
na bija 11 750 eiro bez pievienotās 
vērtības nodokļa (PVN), taču bei-

gās tā arī neviens pretendents izsolē nepie-
teicās un tā nenotika. Tagad uzņēmums ar 
domes akceptu cer otrajā piegājienā ganām-
pulku tomēr pārdot, šoreiz nosakot krietni 
zemāku cenu – 9160 eiro bez pievienotās 

vērtības nodokļa jeb par diviem ar pusi tūk-
stošiem eiro lētāk nekā pirmajā reizē.

To, vai pašvaldībai šajā reizē izdosies atbrī-
voties no briežu ganāmpulka, uzzināsim 28. 
oktobrī, kad plkst. 12 “Ventspils labiekārto-
šanas kombināta” telpās Pils ielā 12 notiks 
izsole. Tai var pietiekties jebkurš interesents, 
pieteikumu iesniedzot līdz 20. oktobra plkst. 
10. Tātad pēdējais termiņš ir divas stundas 
pirms izsoles sākuma. Izsoles notiks mutiskā 
izsolē ar augšupejošu soli.

Briežus izsolīs, bet nomas līgumu par VAS 

“Latvijas valsts meži” īpašumā esošo Briežu 
dārza teritorijas daļu pārtrauks. Kā minēts 
“Ventspils labiekārtošanas kombināta” inter-
neta vietnē, šobrīd secināts, ka pašvaldī-
bas kapitālsabiedrībai Briežu dārza uzturēšana 
nav lietderīga un finansiāli bez pienesuma. Tā 
gan esot itin populāra pilsētas viesu un pašu 
ventspilnieku vidū, kuru ik gadu apmeklējot 
diezgan liels viesu skaits. Kā zināms, Briežu 
dārzs ir slēgts kopš 1. oktobra, tādēļ tiem, 
kuri vēl nekad nav pabijuši šajā parkā, pēdējā 
iespēja to pagūt ir gājusi secen. 

Ciemos pie arhibīskapa Eslingenē

Iesvētīšanas dienas piemiņas lapa Fricim 
Tālbergam, ko parakstījis mācītājs Teogors 
Grīnbergs.

M 
ūsu tautiešus Eslingene vili-
na ne vien  ar krāšņo arhi-
tektūru un vietumis Venēcijai 
līdzīgajiem ielu skatiem, bet 
arī un galvenokārt tāpēc, ka 

šeit mūža mierā atdusas viens no mūsu tau-
tas ievērojamākajiem gara darbiniekiem, 
Latvijas Ev.-lut. Baznīcas (LELB) pirmais 
arhibīskaps Dr. Teodors Grīnbergs (1870. – 
1962.). Glābjot no komunistiem, viņu uz šo 
kara neskarto vietu vācu okupācijas iestādes 
evakuēja 1944. gada otrajā pusē, kur viņš 
līdz mūža beigām pildīja LELB ārpus Latvijas 
arhibīskapa pienākumus. Ar Ventspili un 
ventspilniekiem arhibīskapam ilgus gadus 
bijušas īpašas attiecības. Viņš bijis vietē-
jās Ev. – lut. daudzes mācītājs, šeit dibinājis 
un vadījis neatkarīgajā Latvijā pirmo vidus-
skolu, pildījis domnieka un neilgu laiku arī 
domes priekšsēdētāja pienākumus. 

Zinot, ka draudzenes dodas šajā nelielajā 
svētceļojumā, labas dienas arhibīskapa pēdē-
jai atdusas vietai lūgusi nodot arī ventspilnie-
ce Aina Ābele. Viņa saglabājusi savam tēvam 
Fricim Tālbergam izdoto iesvētības  lapu, ko 
parakstījis Teodors Grīnbergs un bijusi gatava 
to nodot Eslingenes arhīvam vai muzejam. 
Kopīgi tomēr nolemts, ka dokumentu labāk 
piedāvāt Valsts Ventspils 1. ģimnāzijai, kur 
arī ir muzejs un tiek vākti materiāli par savu 
pirmo direktoru. Protams, ja mācību iestāde 
par to izrādīs interesi. Savukārt Līgu Priedi 
Eslingene interesējusi vēl arī kā vieta, kur pir-

mos pēckara gadus 
bēgļu gaitās pavadī-
jis viņas tēva brā-
lis Kārlis Grosbārdis. 
Viņš vēlāk pārcēlies 
uz Skotiju un dzī-
vojis tur līdz mūža 
galam. Tautisku prie-
vīti ar ieaustu mūsu 
pilsētas vārdu ceļo-
tājas Teodoram 
Grīnbergam aizvedu-
šas no viņa audžu-
meitas radinieces Baibas Iljinas, kas dzīvo 
Ventspilī. Kā sārts zieds tā iesieta īves zaros, 
kas aug pie arhbīskapa atdusas vietas.   

“Visas esam ceļotājas ar daudzu gadu pie-
redzi, es kādu laiku pat dzīvoju un strādāju 
Vācijā, bet līdz Eslingenei nekad nebiju tiku-
si,” atzīst bijusī vācu valodas pasniedzēja 
Ventspils Augstskolā Dace Korna. Viņa ir līdz 
sirds dziļumiem aizkustināta par atsaucību, 
ko Plīnsavas kapsētas uzmeklēšanā, tobrīd 
pat nebūdams Eslingenē, sniedzis tur dzī-
vojošais Ev.-lut. baznīcas ārpus Latvijas arhi-
bīskaps Elmars Ernsts Rozītis. Iejūtīgu pre-
timnākšanu ventspilnieces sastapušas arī šīs 
pilsētas arhīvā, kur pieejami materiāli par 
kara gados pilsētā uzņemtajiem bēgļiem no 
Latvijas.

“Pēc  arhibīskapa kapavietas apmeklējuma 
laiku veltījām Vācijas mērogiem nelielās ( ap 
90 000 iedzīvotāju) pilsētas krāšņāko ainavu 

aplūkošanai, kas dažviet ir patiešām elpu aiz-
raujošas, mēģinājām sazīmēt vietas, kur šeit 
dzīvojis mūsu dižais mācītājs, atrast Dienvidu 
baznīcu, no kuras viņš izvadīts pēdējā gaitā. 
Atcerējāmies viņa trimdas gados  kādam 
amerikāņu kolēģim teiktos viedos vārdus, 
kas aktuāli arī tagad: “Ienaidnieki grib mūs 
iznīcināt. Draugi grib mūs asimilēt. Bet mēs 
gribam palikt latvieši!”, Dace novēl arī citiem 
ventspilniekiem Eslingenē domās tikties ar 
Teodoru Grīnbergu, jo pie viņa var pasmel-
ties spēku šodienai un gaišumu nākotnei. 

Prievīte ar Ventspils 
vārdu arhibīskapam.
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“VENTA 2002” uzvara 
arī Mārupē

Ceturto uzvaru pēc kārtas Junioru 
Attīstības hokeja līgā svinēja HK “VENTA 
2002”, kas viesos papildlaikā ar 4:3 
pārspēja “AKO/Mārupe”. Uzvaras vārtus 
guva Edgars Cgojevs (visā spēlē 2+1). 
Kopvērtējumā “VENTA 2002” ar 11 punk-
tiem 5 spēlēs dala 2.-4. vietu. Līderi ar 
13 punktiem ir “DLSS”.

Vēl divas uzvaras LIBL
Vēl divas pārliecinošas uzvaras Latvijas 

- Igaunijas basketbola līgā izcīnīja tās 
pašreizējie čempioni BK “Ventspils”. 
Vispirms viesos ar 110:76 pārspē-
ja Pērnavas “Sadam”, tad mājās ar 
107:72 sagrāva “Valmiera Glass/ViA”. BK 
“Ventspils” 4 spēlēs izcīnījis 3 uzvaras. 

Jaunā sezona 
ar grūtu uzvaru

VK “Ventspils” volejbolisti ar uzva-
ru grūtā cīņā sākuši Latvijas Nacionālās 
līgas čempionāta jauno sezonu, pirmajā 
mačā viesos piecos setos ar 3-2 pārspē-
jot VK “Ozolnieki” komandu. Ar 17 punk-
tiem debitēja Rolands Ozoliņš. Mājās 
pirmo spēli ventspilnieki aizvadīs 20. 
oktobrī pret Aizputi.

U-21 izlasē arī 
divi ventspilnieki

Latvijas U-21 izlasē Eiropas čempio-
nāta kvalifikācijas spēlēm ar Igauniju 
un Bulgāriju iekļauti arī divi jaunie FK 
“Ventspils” futbolisti – aizsargi Artūrs 
Ļotčikovs un Dmitrijs Litvinskis. Šie fut-
bolisti jau iepriekš bijuši U-21 izlases 
sastāvā.

SPORTA ĪSZIŅAS

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

 
uz 2019./2020. sezonas LHF 

čempionātu spēlēm
Latvijas bērnu un 

jauniešu čempionāts

SVĒTDIEN – 2019. gada 20. oktobrī

plkst. 12.00

U-15 komandu spēle
HK Venta 2002 – 

Kauno Baltu Ainiai

Neparasts atgadījums noticis Ventspils novada Usmas pagastā, kur 
meža dzīvnieks ieskrējis autobusa salonā un apjukumā nodarījis mie-
sas bojājumus kā autobusa vadītājam, tā trim pasažieriem, pavēstīja 
Valsts policijas Kurzemes reģiona pārvaldes pārstāve Madara Šeršņova.

Pēdējo gadu laikā arvien biežāk dzirdam 
par veģetatīvo distoniju. Vieni to slēpj, jo 
kaunas no tās, savukārt citiem tā kļuvusi 
teju par modes lietu, ar kuru nepamatoti 
izskaidrot dažādas veselības problēmas. 
Kas patiesībā ir veģetatīvā distonija? Kādi 
ir tās simptomi, kā no šīs kaites izvairīties 
un ko ņemt vērā, lai atkal kļūtu brīvs no 
tās, stāsta psihiatre Lada Stoligvo.

Usmas pusē autobusā ielec stirna; 
cieš vadītājs un trīs pasažieri

Š 
is neparastais atgadījums noti-
cis sestdien, 12. oktobrī, ap plkst. 
10. Valsts policijā saņemta infor-
mācija par to, ka Usmas pagastā 
meža dzīvnieks ir ieskrējis autobu-

sa salonā, kurā atradušies pasažieri.
Pēc policijas sniegtās informācijas dzīvnie-

ciņš ielēcis salonā caur logu. Turklāt tobrīd 
autobuss bijis kustībā. Aculiecinieki stāstīju-
ši, ka tā esot bijusi stirna, kas apjukumā pār-
vietojusies pa autobusa salonu. Autobusa 
šoferis nekavējoties apturējis autobusu un 
atvēris durvis, kā rezultātā dzīvnieks arī ticis 
laukā pa salona vidējām durvīm.

Negadījumā ir cietis autobusa šoferis un 
trīs pasažieri – visi ir guvuši ķermeņa sasi-
tumus. Tie gūti saskarsmē ar meža dzīvnie-
ku brīdī, kad tas pārvietojies pa autobusa 
salonu.

Kopumā nedēļas nogalē Kurzemes reģio-

nā reģistrēti 14 uzbrau-
kumi meža dzīvniekiem. 
Galvenokārt ceļu satik-
smes negadījumi ir noti-
kuši diennakts tumšajā 
laikā. Četri šādi negadīju-
mi ir reģistrēti Liepājas un 
Ventspils iecirkņa apkalpo-
jamā teritorijā, savukārt pa 
trim Talsu un Kuldīgas iecir-
kņa apkalpojamā teritorijā.

Policija norāda: iespēja, ka jebkurā dien-
nakts laikā uz braucamās daļas var izskriet 
dzīvnieks, pastāv visā valsts teritorijā, it 
īpaši mežainos apvidos un ceļa posmos, 
kur ir neliels attālums starp ceļa nomali un 
kokiem.

Lai izvairītos no iespējamas sadursmes 
ar meža zvēru, policija aicina būt īpaši pie-
sardzīgiem un vērīgiem diennakts tumšajā 

laikā, kā arī ievērot ceļa zīmes, kas noteik-
tos ceļa posmos brīdina par meža dzīvnie-
ku klātbūtni.

Policija atgādina: ja noticis ceļu satiksmes 
negadījums, kurā notriekts dzīvnieks, par to 
obligāti jāinformē Valsts policija, zvanot pa 
tālruni 110. Tāpat nedrīkst atstāt notikuma 
vietu, jo šāda situācija ir uzskatāma par ceļu 
satiksmes negadījumu. 

Modernās pasaules bieds – 
veģetatīvā distonija. Kā tikt galā?

V 
airumam slimību – gan ķerme-
niskām, gan psihiskām – ir rak-
sturīgi veģetatīvās nervu sis-
tēmas traucējumi. Proti, veģe-
tatīvā nervu sistēma vienmēr 

reaģē uz dažādām – gan ārējām, gan iek-
šējām – izmaiņām, tā ir mūsu iekšējo orgā-
nu un iekšējās vides automātiskā regulācija. 
Veģetatīvā nervu sistēma darbojas neatkarī-
gi no cilvēka apziņas un regulē sirdsdarbību, 
elpošanu, kuņģa un zarnu trakta darbību, 
urīna izvadi, arī dzimumorgānu un iekšējās 
sekrēcijas dziedzeru darbību.

Psihiatre skaidro: ir divu veidu veģetatīvās 
nervu sistēmas. Simpātiskā, kas sagatavo 
organismu aktīvai darbībai – cīņai, uzbruku-
mam vai bēgšanai. Tai aktivizējoties, sirds-
darbība paātrinās, asinīs lielākā daudzu-
mā izdalās stresa hormoni, aknās atbrīvo-
jas glikogēns, kas vēlāk pārvēršas glikozē un 
nodrošina organismu ar enerģiju. Elpošana 
kļūst straujāka, lai plaušām pieplūstu vairāk 
skābekļa, muskuļi saspringst, lai būtu gatavi 
fiziskai darbībai, pastiprinās sviedru izdale, lai 
atvēsinātu ķermeni. Tā pastiprināti darbojas 
tad, ja cilvēks izjūt trauksmi un saspringumu. 
Savukārt parasimpātiskā nervu sistēma saga-
tavo organismu mieram un atpūtai. 

Veģetatīvā distonija ataino kāda orgāna 
vai orgānu sistēmas traucējumus, ko ietekmē 
veģetatīvā nervu sistēma, taču – tā nav slimī-
ba, bet gan sindroms jeb simptomu kopums. 
Diagnoze ir veģetatīvā disfunkcija. Tātad neiro-
ze, kurai raksturīgs veģetatīvās distonijas sin-
droms. Par neirozi ārsti runā tikai tad, kad cil-
vēks ir izmeklēts un nav atrasti nekādi ķerme-
niska rakstura iemesli, kāpēc viņš jūtas slikti. 

KAS IZSIT NO LĪDZSVARA?
Visas vīrusu vai baktēriju radītas akūtas 

un hroniskas slimības. No vienas dienas līdz 
dažām stundām pirms infekcijas pirmo pazīm-

ju parādīšanās mēdz būt gan vājums, gan 
karstuma viļņi, gan reibonis, gan nelabums, 
un tikai pēc tam paaugstinās temperatūra. 
Veģetatīvos simptomus provocē arī galvas 
traumas, asinsizplūdumi, galvas operācijas.

Riskanti ir visi hormonālās sistēmas pār-
kārtošanās posmi. Pusaudžu periods, dažām 
sievietēm grūtniecības laiks, dzemdības un 
pēcdzemdību laiks un, protams, laiks pirms 
menopauzes un menopauze. Sievietēm diez-
gan bieži veģetatīva rakstura sūdzības parā-
dās ap 40 gadu vecumu.

Arī pārmērīga alkohola un kofeīna lietoša-
na un smēķēšana izpaužas ar sirds dauzīša-
nos, nemieru, reiboņiem, karstuma un auk-
stuma viļņiem, ar nelabumu, līdz pat panikas 
lēkmēm. Tāpat ilgstošs bezmiegs provocē 
veģetatīvo nestabilitāti. Visbeidzot, pārmē-
rīga fiziskā slodze. Pēc sportisku aktivitā-
šu pārmērībām var parādīties ne tikai slikta 
pašsajūta, bet arī panikas lēkmes. Tas neno-
zīmē, ka nedrīkst trenēties. No fiziskām akti-
vitātēm noteikti nevajag atteikties. Tikai tas 
jādara, kā saka, bez fanātisma un bez gariem 
pārtraukumiem.

KĀ TIKT GALĀ?
Pamatā šo traucējumu ārstēšanā izman-

to psihoterapiju, tomēr dažkārt nepatīka-
mo sajūtu novēršanai nepieciešami arī 

medikamenti. 
Iespējami trīs neirožu attīstības varianti. 

Pirmais, kad neiroze parādās epizodiski, pie-
mēram, stresa vai cita provocējoša faktora 
rezultātā. Otrais – viļņveida neiroze, kad ir 
laika periodi, kuros situācija pasliktinās, un 
ir periodi, kad cilvēks jūtas labāk. Šie posmi 
var gan būt, gan nebūt saistīti ar stresu. Laiks 
starp šiem posmiem var būt mēneši, bet var 
paiet arī gadi. Trešais variants: neiroze norit 
visai monotoni jeb pastāvīgi. Varbūt ir kādi 
uzlabošanās un pasliktināšanās periodi, taču 
lielākoties kā neiroze sākas, tā nepatīkamās 
sajūtas cilvēku vairs nelaiž vaļā. Tas nozīmē, 
ka cilvēkam nepareizi strādā zemgarozas 
struktūras, kuras var regulēt ar zālēm.

Cilvēkiem ar jutīgu veģetatīvo sistēmu, ar 
tendenci uz somatoformiem traucējumiem, 
neirozēm, nav ieteicams strādāt maiņu darbu 
naktīs, arī īpaši stresainu darbu, kad viss 
jāpadara lielā steigā vai periodiski jāpārslē-
dzas starp vairākiem mērķiem, kuri jāizpil-
da laikus. Uz īsu laiku cilvēks spēj pielāgo-
ties, taču, lai dzīvotu harmoniskāk, tomēr 
jāsaprot, kādas ir katra veģetatīvās sistēmas 
komforta robežas, un jācenšas tās nepārkāpt.

BIEŽĀKĀS VEĢETATĪVĀS
DISFUNKCIJAS IZPAUSMES

Sirds un asinsvadu sistēmas simptomi: 

sirds ritma traucējumi; spiedoša sajūta sirds 
apvidū, sāpes krūtīs; elpas trūkums, sajūta, 
ka nepietiek gaisa, žņaugšanas sajūta kaklā; 
asinsspiediena svārstības.

Kuņģa un zarnu trakta simptomi: sāpes 
vēdera apvidū; slikta dūša; smagums vēderā, 
uzpūšanās; vemšana vai barības atgrūšana; 
bieža caureja.

Citi simptomi: reibonis; karstuma viļņi, 
pastiprināta svīšana; ķermeņa temperatūras 
svārstības; miega traucējumi; bieža urinē-
šana; nepatīkamas sajūtas dzimumorgānos 
vai ap tiem; viegli vai izteikti vagināli izda-
lījumi; sāpes kājās, rokās vai locītavās, notir-
pums. 
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skatījumā arī visu valstu bruņotie spēki tiek uzturēti un apgā-
dāti ar ieročiem tāpēc, lai kādreiz stātos pretī īstam vai iedo-
mātam ļaunajam agresoram. Var tikai iztēloties šo bezdarbnie-
kos nokļuvušo cilvēku traģēdiju, ja bruņotie spēki un militārais 
komplekss pēkšņi kļūtu nevajadzīgi, jo nebūtu ienaidnieka, 
kura uzbrukumam gatavoties, kura priekšā “slēgt robežas”,” 
Leonīdam šādas šķietami abstraktas pārdomas balstītas gan 
personīgās dzīves pieredzē, gan raisījušās pēc dienesta padom-
ju armijas īpaši slepenajā radio sakaru pārtveršanas daļā 
Liepājā. Tur uzskatāmi atklājies, cik milzīgi cilvēku un materiā-
lie resursi pat miera laikā tiek tērēti “nolādēto imperiālistu” un 
attiecīgi “komunistiskās sērgas” savaldīšanai. 

 NENOVĒRTĒJAMAIS PADOMS
“Cik militāristu likteņu tiktu salauzts, cik kara tehnikas būtu 

jāiznīcina, nodibinoties godīgām un cieņpilnām starpval stu 
attiecībām,” arī par tādām situācijām nereti ir aizdomājies 
Leonīds. Atceroties, ka viņa dzimta “labo un ļauno” lielvaru 
sadursmē Otrā pasaules kara laikā bijusi spiesta zaudēt ne vien 
labi nostādīto ormaņu biznesu Ventspilī, bet no frontes nav 
pārnācis arī viņa vectētiņš Leibs Rozenbergs. Kā ģimenes relik-
vija saglabājusies vien uz līniju burtnīcas lapiņas rakstīta vēstu-
le, ko viņš 1942. gadā izsūtījis no hospitāļa Maskavā. Joprojām 
gan stāv  viņa 1874. gadā celtais nams Peldu  un Užavas ielas 
stūrī, kura sētā atradušies arī staļļi un siena šķūnis, pēcatmo-
das gados kādu laiku tur darbojies arī Aļohinu apkalpotais 
“Atslēgu serviss”.

“Mani vecāki bija vienkāršu ļaužu, tehniskie speciālisti. Bet 
no viņiem esmu mantojis sava mūža lielāko vērtību, ko prātā 
turu joprojām. Tas bija padoms – neesi dzīvē slinks, mācies un 
dari. Vecāki strādāja sakarniekos, man savukārt šai specialitātē 
bija specifiska armijas pieredze. Tā pēc dienesta nokļuvu toreiz 
visai prestižajā darba vietā “Ventspils naftā” (VN),” Leonīds 
atceras, ka darbs specialitātē bijis visnotaļ smalks un intere-
sants, nostrādājis tajā līdz aiziešanai pensijā. 

“TĪRAS ROKAS” UN GODAPRĀTS
“Pēc dabas neesmu visai sabiedrisks, taču kolēģi bija ievē-

rojuši, ka parasti turu doto vārdu un iestājos par taisnīgumu, 
tāpēc ievēlēja mani “darba kolektīva padomē”, kas pildīja 
apmēram tās pašas funkcijas, ko tagadējās ētikas komisijas. It 
kā sīkums, bet tas bija pluss pašvērtējumam, kad pirms gan-
drīz trīsdesmit gadiem  izlēmu pievērsties atslēgu biznesam. 
Pēc vecāku teiktā un paša izjūtām zināju –  tajā ilgstoši iespē-
jams pastāvēt tikai tad, ja klients nešaubās, ka meistaram ir 
“tīras rokas” un godaprāts. Esmu gandarīts, ka mūžā šīs īpa-
šības neesmu pazaudējis, jo tieši tās laikam bija noteicošās 
arī, ka vairāku namu iedzīvotāji tagad mani ir izvēlējušies par 
viņu māju pārvaldnieku. Nācās daudz ko mācīties klāt, prak-
sē izbaudīt, cik svarīgi atrast individuālu pieeju katram dzī-
vokļa īpašniekam, atsaukties viņu trauksmes zvanam jebkurā 
diennakts laikā, bet ir gandarījums, ja varu palīdzēt cilvēkiem 
sakārtot viņu sadzīvi. Protams, tas aizņem daudz laika, tāpēc 
“Atslēgu servisā”, aizvietojot dēlu, strādāju vairs tikai vienu 
dienu nedēļā,” Leonīds  to uztver kā iespēju nezaudēt kvalifi-
kāciju, jo “Atslēgu serviss” it visā cenšas turēt līdzi nozares jau-
nākajām tendencēm. 

BŪS VAJADZĪGI VIENMĒR
“Godīgumu darbā un cieņu pret klientiem, manuprāt, no 

ģimenes ir pārmantojis arī Dmitrijs, un par to man vislielākais 
prieks. Ir pārliecība, ka šīs vērtības cienīs arī trīs mani mazbērni, 
bet mazas cerības, ka kāds no viņiem tiešā veidā gribēs turpi-
nāt atslēgmeistara darbu. Žēl, jo gribētāju paņemt aiz atslēgas 

Atslēgmeistaru brālībā zvērināti

nenoliktu mantu arī pārredzamā nākotnē, domāju, netrūks...
Cenšamies pret klientiem izturēties korekti un cieņpilni, un, 

gribas ticēt, ka šīs īpašības ir pamanījuši un novērtē arī vents-
pilnieki, jo tikai retais no viņiem pa šiem gadiem nav pabi-
jis mūsu nelielajā namiņā Kuldīgas ielā, lai pasūtītu atslēgas 
dublikātu sava dzīvokļa vai automašīnas atvēršanai, iegādātos 
slēdzeni mājai, dzīvoklim, garāžai vai vārtiem, lūgtu palīdzību 
iekļūšanai paša mājvietā un automašīnā, kad pazaudētas vai 
nozagtas atslēgas, nejauši aizcirties “šleperis”. It kā vienkārši 
un pašsaprotami darbi, bet tiem var būt arī zemteksts,”Leonīds 
to vienmēr ir jutis un apzinājies.

AMATA ZVĒRESTS BAZNĪCĀ
Visā pasaulē mūsu aroda meistari ir policijas akreditēti un 

tiek vairāk vai mazāk pieskatīti. Jo mums savā specialitātē ir 
specifiskas zināšanas, kas var tikt pielietotas arī ļauniem nolū-
kiem. Tāpēc 1593. gadā dibinātā un pirms 22 gadiem atjau-
notā Latvijas Atslēgmeistaru brālība (LAB) savās rindās uzņem 
tikai tādus meistarus, kas ir ne vien atbilstoši sertificēti, bet ar 
visu iepriekšējo dzīvi un darbošanos apliecinājuši savu cilvē-
cisko un profesionālo godīgumu. Leonīda un Dmitrija reputā-
cija šai ziņā bijusi nevainojama, tāpēc viņi ar zvērestu baznīcā 
un parakstu nešaubīdamies apstiprinājuši, ka savā darbā ievē-
ros LAB Ētikas kodeksu un vienmēr būs ar profesijai atbilstoši 
“tīrām rokām”. 

“Tas nozīmē – neizmantot amatu savtīgos nolūkos, neap-
kaunot atslēgmeistara vārdu, ielaižoties šaubīgos darījumos ar 
aizdomīgu klientu, piemēram, izgatavojot priekš viņa atslēgas 
dublikātu pēc nospieduma plastilīnā; atvērt aizslēgtu automa-
šīnu tikai policijas klātbūtnē vai arī tad, ja klients var uzrādīt 
tās dokumentus; līdzīgi rīkoties, kad kāds aicina palīdzēt iekļūt 
dzīvoklī,” Leonīds skaidro, ka tādos gadījumos saimnieka atpa-
zīšanai var pieaicināt kaimiņus, kaut gan arī tad iespējamas 
nianses. Viņi var nezināt, ka pāris laulību jau šķīris un dzīvo 
atsevišķi, atslēgas ir tikai vienam, bet otrs tagad grib atmūķēt 
durvis, lai no dzīvokļa paņemtu sev vajadzīgo. 

NETICIET BRĪNUMMŪĶĪZERIEM!
“Protams, ir arī ārkārtas situācijas, kad dzīvoklī nejauši sevi 

ieslēdz dažus gadus vecs bērns, kamēr māte uzkopj trepju 
telpu. Kad atveram durvis, mamma pateicībā ir gatava bučot 
rokas,”Piltenē piedzīvotu gadījumu atstāsta Leonīds, uzsverot, 
ka viņi nespecializējas atmūķēšanas darbos, lielajās pilsētās to 
veic īpašs dienests, taču gatavi palīdzēt akūtas nepieciešamī-
bas gadījumā. 

“Pārzinot slēdzeņu uzbūves principus, to vienmēr ir iespē-
jams izdarīt. Protams, to lieliski zina ne tikai atslēgmeistari, bet 
arī zagļi, kuri, domājams, tāpat kā mēs, nepārtraukti paaugsti-
na kvalifikāciju. Tikai, atšķirībā no mums, viņiem svarīgi – cik 
ilgā laikā atmūķēšanu var izdarīt un cik lielu troksni tas radīs? 
Neticiet kriminālromānos aprakstītajām un filmās rādītajām 

universālajām brīnumatslēgām: priekš normālām, nevis deko-
ratīvi – simboliskām slēdzenēm tādu vienkārši nav! Dzelzs 
durvju un sarežģītu slēdzeņu vienīgā priekšrocība – zaglis tās 
nevarēs atvērt ātri un klusu. Bet, arī tādas uzstādot, nevaja-
dzētu aizmirst statistiku – tikai apmēram puse dzīvokļu zādzī-
bu notiek caur durvīm, pārējās izdarītas caur logiem vai citām 
mazāk aizsargātām atverēm,” Leonīds apstiprina, ka viņi gata-
vi palīdzēt arī tādos gadījumos.

GATAVS “ATKOST” ĢENIĀLUS KNIFUS 
“Interese par slēdzeņu noslēpumaino dabu un to atdarīša-

nas knifiem man bijusi kopš bērnības, bet par atslēgmeistaru 
sāku strādāt tikai 1991. gadā, kad jau drīkstēja uzsākt privāto 
biznesu. Iegādājos inventāru, darbarīkus un pārņēmu klientū-
ru no bijušā skolas biedra, jo viņš pārcēlās dzīvot uz ārzemēm. 
Sakrita, ka tanī laikā pielietojumu savām spējām meklēja arī 
dēls Dmitrijs, kurš mācījās par elektriķi vietējā arodskolā. Viņš 
jau no sešpadsmit gadiem labprāt man palīdzēja atslēgu izga-
tavošanā, slēdzeņu remontā un uzstādīšanā. Nevarēju nepa-
manīt, ka dēlam par šo darbu ir dziļāka interese, viņš tam pie-
gāja un  pieiet radoši un gandarījumu gūst, atšifrējot slēdze-
ņu mehānismos ieslēptās, dažkārt patiešām ģeniālās viltības,” 
Leonīds atzīst, ka pagātnē ir laiks, kad viņš amata gudrībās 
varēja pamācīt dēlu. 

“Tagad Dmitrijs mani apsteidz pa visām moderno atslēgu 
uzstādīšanas un pielietošanas pozīcijām. Pēc dabas viņš ir urķis 
un neliksies mierā, kamēr ar interneta, speciālās literatūras vai 
pieredzējušāku kolēģu palīdzību nebūs “atkodis” jebkuras slē-
dzenes  mehānismu, lai to uzstādītu, izremontētu vai atmū-
ķētu. Neviens nevar zināt pilnīgi  visu, tāpēc šāda tehniskās 
informācijas apmaiņa un savstarpēja izpalīdzēšana iekļauta arī 
atslēgmeistaru ētikas kodeksā,” Leonīds pieļauj, ka viņam var-
būt labāk pazīstamas padomju laikā ražotās slēdzenes, kuras 
daudziem kalpo joprojām un savā vienkāršumā un neefektivi-
tātē var sacensties ar mūsdienu Ķīnas ražojumiem. Tikpat vien-
kārši ir paņēmieni to atmūķēšanai, tāpēc meistars kategoriski 
neiesaka pirkt lētu slēdzeni. 

MODRĪBA LABĀKA PAR DZELŽIEM
“Speciālisti dod padomu īpašuma drošībā ieguldīt līdz pat 

desmit procentiem no tā vērtības, bet tas jādara, konsultējoties 
ar amata meistariem, jo pārlieka ieslēgšanās aiz dzelzs durvīm 
un zirnekļveida slēdzenēm ārkārtas, piemēram, ugunsgrēka 
gadījumā, var kļūt par nāvējošām lamatām pašam dzīvokļa vai 
mājas īpašniekam,” to Leonīds zina ne tikai no  speciālās lite-
ratūras, bet arī pieredzes.

“Vislabāk, protams, par drošību var parūpēties, savstarpēji 
vienojoties ar dzīvokļa vai mājas kaimiņiem un par jebkuriem  
aizdomīgiem “interesentiem” nekavējoties ziņot īpašniekam 
vai policijai,” šai ziņā Leonīds pat augstāk par stipriem dzel-
žiem vērtē cilvēcisko faktoru. 

Leonīds ( priekšplānā) un Dmitrijs Aļohini savā “Atslēgu servisā”.

Dmitrijs ar mammu – vēl arodskolas gados.
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Teātra 
vakari
Dienas pamazām kļūst 
arvien īsākas, bet 
vakari – garāki un tum-
šāki. Rudens rit pilnā 
sparā, bet brīvdienās 
sola tīri labu laiciņu, 
lai dotos pie dabas un 
baudītu zelta rudeni. 
Lapas vēl kokos turas, 
tās jau ir izkrāsojušās 
dažādās košās krāsās. 
Sinoptiķi paredz, ka šī 
ir pēdējā nedēļa zelta 
rudens baudīšanai, jo 
siltākā diena šoruden ir 
jau pagājusi un tagad 
iestāsies īstais rudens 
– ar vēsāku, lietaināku 
un vējaināku laiku.

T 
uvāko dienu 
vakari būs īpaši 
piemēroti teāt-
ra mākslas cie-
nītājiem, jo 

īsā laikā “Jūras vārtos” 
būs redzamas vairākas 
izrādes. Kā katru rude-
ni, Latvijā notiek krie-
vu teātra festivāls “Zelta 
maska”. Ventspils vien-
mēr ir viena no pilsē-
tām, kurās rāda festivāla 
izrādes, turklāt Ventspilī 
ir ievērojams interesentu 
loks. 21. oktobra vakarā 
varēsim skatīt A. Puškina 
Maskavas Drāmas teāt-
ra izrādi “Solījums rīt-
ausmā”, kas tapusi pēc 
Romēna Garī romāna 
motīviem. Tas ir stāsts 
par lielu mīlestību. Par 
mātes mīlestību, kura 
uzvar laiku un attālu-
mu, bet saites, kas vieno 
māti un dēlu – ir ne vien 
radniecīgas, bet zināmā 
mērā pat mistiskas.

Jau nākamajā dienā, 
22. oktobra vakarā, “Jūras 
vārtos” atkal cita izrā-
de. Šoreiz ar viesizrādi 
Ventspilī uzstāsies Latvijas 
Nacionālais teātris, šajā 
reizē atvedot augsti 
novērtēto Antona Čehova 
lugu “Kaija”. Režisora 
Elmāra Seņkova iestudē-
tais darbs saņēmis vai-
rākas "Spēlmaņu nakts" 
nominācijas. Izrādes 
galvenajā lomā Maija 
Doveika, kura tika izvirzī-
ta gada labākās aktrises 
balvai. 

No 22. oktobra turpat 
“Jūras vārtos” būs apskatā-
mi arī izcilās latviešu glez-
notājas Vijas Zariņas jau-
nākie darbi, kuros domi-
nē Latvijas skaistā ainava. 
Turklāt tie ir lielformāta 
darbi. Izsmalcinātā krāsu 
spēle ir kā instruments, ar 
kuru viņa veido personīgu 
stāstu par dabas skatiem. 
Lai gan lielformāta dabas 
skatu darbos māksliniece 
attēlojusi konkrētas vie-
tas, stāsts nav par tikai 
par tām. Tas ir stāsts par 
Latviju un tai piemītošo 
unikālo un neatkārtojamo 
dabas skaistumu un cilvē-
kiem tajā, teikts izrādes 
recenzijā. Iedvesmo, vai 
ne? 

Šajā numurā uzsākam rakstu sēriju, kas 
dos mūsu lasītājiem iespēju mazliet ie-
pazīt tādu Ventspili, kādu neatceras pat 
paši vecākie ventspilnieki un par kuru 
pastāstīt nevarēja arī viņu vecvectēvi. 

Ventspils. Rokoko laikmets

P 
ar galveno avotu ņemta 2003. 
gadā iznākusī grāmata „Ventspils 
rātes un tirgotāju ģildes 18. gad-
simta protokoli”. Šos protokolus, 
kuru oriģināli glabājas arhīvā, no 

tālaika vācu valodas tulkojusi Latvijas Valsts 
vēstures arhīva speciāliste Valda Kvaskova. 
Apjomīgais izdevums atklāj izcili interesan-
tas ziņas par mūsu pilsētas dzīvi apmē-
ram 50 gadu garumā – no 18. gadsimta 40. 
gadiem gandrīz līdz gadsimta beigām. 

Lai lasītājs labāk saprastu turpmākos stās-
tus, lielākai skaidrībai šeit ievietojam Ventspils 
pilsētas karti, kas sastādīta 1797. gadā, tā 
saucamo Kuncendorfa plānu. Tas šķiet maz-
liet neparasts, jo, atšķirībā no vēlāku laiku 
kartēm, šeit ziemeļpuse ir nevis augšā, bet 
apakšā. Kad ar to aprod, uzreiz redzams, ka 
apakšējā stūrī pa labi atrodas pils, bet pa kreisi 
– tirgus laukums, kura malā – rātsnams. No tā 
divus kvartālus uz augšu iezīmējas tagadējais 
Rātslaukums, agrākais Baznīcas laukums ar 
baznīcas kontūru vidū. Tā ir tā pati, 1736. gadā 
iesāktā, bet tā arī nepabeigtā baznīca, par 
kuru stāstījām iepriekš. Plāna augšējā daļā, 
resp., dienviddaļā, labi saskatāma Kuldīgas 
iela. Savukārt starp Pils, Kuldīgas un Plato ielu 
atrodas mūsu pilsētas vissenākā daļa – vidus-
laiku jeb Livonijas ordeņa laika Ventspils, ko 
raksturo šauras un līkas ieliņas, asimetriski 
kvartāli ar dīvainiem stūriem.

Taču atgriezīsimies pie 18. gadsimta 40 
gadiem, kad Rietumeiropā valdīja galan-
tais rokoko stils, kura atbalsis nonāca arī 
līdz Kurzemes un Zemgales hercogistes gal-
mam Jelgavā (Mītavā) un kur tobrīd vēl pie 
varas pēdējais Ketleru dzimtas hercogs; dažus 
gadus vēlāk to nomainīja pirmais Bīrons, 
vārdā Ernsts. Lielajā Krievijas impērijā, kas 
jau ir pievākusi Vidzemi un Rīgu, tobrīd val-
dīja imperatore Elizabete. Tieši tolaik, pre-
cīzāk 1744. gadā, Pēterburgas galmā vie-
sojās prūšu (vācu) princese Sofija Frederika 

Anhalta-Cerbsta, ko imperatore Elizabete bija 
noskatījusi par līgavu savam dēlam Pēterim. 
Pēc pāriešanas pareizticībā (jo Krievijas troņ-
mantinieks nevarēja precēt citticībnieci) Sofija 
Frederika sāka saukties par Katrīnu un vēs-
turē iegāja kā „Katrīna Lielā” – pati slavenā-
kā un visilgāk valdījusī Krievijas imperatore. 
Interesanti, ka tieši šobrīd HBO izlaidis mini-
seriālu „Katrīna Lielā”, kur galvenajā lomā 
pazīstamā angļu aktrise, jau divu citu kara-
lieņu atveidotāja Helēna Mirrena (jādomā, 
Mirrenas tēlojums visai glaimos vēsturiskajai 
Katrīnai, kas nevarēja lepoties nedz ar smal-
kām manierēm, nedz slaidu figūru…).

Var jautāt, – kāds sakars krievu imperatrisei 
ar Ventspili? Sakars ir gan, turklāt visai jūtams; 
pirmkārt, dēļ viņas draudzīgajām attiecībām 
ar Bīroniem hercogiste noslēdza līgumu ar 
Krieviju, kas pavēra plašas iespējas krievu tir-
gotājiem mūspusē, jūtami ierobežojot vents-
pilnieku ienākumus no titdzniecības un preču 
apgrozības; otrkārt, Katrīnas valdīšanas pēdē-

jā gadā Kurzeme, tātad arī Ventspils, kļuva par milzīgās impē-
rijas sastāvdaļu.

Vēsturnieki 18. gadsimtu Kurzemē raksturo kā pārmaiņām 
bagātu laiku. Diemžēl šīs pārmaiņas bija bēdīgas, pat traģiskas. 
Gadsimta sākums atnesa Ziemeļu kara vētras, kas pamatīgi 
iedragāja hercogistes ekonomiku. Tām sekoja briesmīgie mēra 
gadi – 1710–1711. Daudzi būs dzirdējuši vai lasījuši nostāstu, 
ka pēc mēra Ventspilī palikušas dzīvas tikai septiņas ģimenes. 
Visticamāk, tā ir leģenda, tomēr Ventspils zaudēja ļoti daudz 
iedzīvotāju. Te gribas pieminēt tālaika pilsētas birģermeista-
ru Johanu Hinkeldeju, kurš, zinādams par draudošajām nāves 
briesmām, tomēr nepameta pilsētu, bet palika savā postenī līdz 
pēdējai dzīves dienai, kad „melnā nāve” nopļāva gan birģer-
meistaru, gan viņa dzīvesbiedri. Pastāv uzskats, ka mērī miru-
šie ventspilnieki (vismaz daļa) apglabāta pilsētas stūrī (tagad 
Kuldīgas un Sofijas ielas krustojums, Kultūras centra teritorija). 

Pēc šī trieciena pilsēta ilgi nespēja atgūties. Pilsoņu (t.i., to, 
kas bija ieguvuši pilsoņa tiesības, baudīja privilēģijas un mak-
sāja nodokļus) daudzums bija dramatiski sarucis, līdz ar to pil-
sētas kase bija gandrīz tukša. 1725. gadā atzīmēts tikai ap 
30 pilsoņu (birģeru); vēlākos gados viņu skaits lēnām auga, 
sasniedzot simtu. Galvenie nodokļu maksātāji bija tirgotāji, 

kas bija apvienojušies ģildē. Lai kļūtu par ģildes locek-
li, vajadzēja aizvadīt 6 mācekļa gadus, tad vismaz 3 kā 
zellim un vēl gadu kalpot meistaram, kas viņu apmācī-
jis tirgošanās zinībās. Līdzīgs ceļš bija jānoiet arī topo-
šam amatniekam. No vienas puses – kārtība, no otras 
– nekādas konkurences un brīva tirgus. Tomēr arī tajos 
senajos laikos „zivs allažiņ meklēja, kur dziļāks ūdens”. 
Būt par Ventspils pilsoni bija labi, ja vien… nebūtu 
jāmaksā nodokļi. Un nodokļi bija diezgan prāvi. Tāpēc 
daudzi jaunienācēji visādi izlocījās, lai atliktu pilsoņa 
zvēresta nodošanu, līdz ar to arī nodokļu maksāšanu. 
Amatniekiem tāpat gribējās tirgoties un vairāk nopel-
nīt, kas gan bija stingri aizliegts, bet arī toreiz centās 
„apiet likumu ar līkumu”. Visienesīgākais „bizness” bija 
kroģēšana; izbrūvēt alu mācēja vai katrs vīrs un pat sie-
vas. Nonāca tiktāl, ka 1721. gadā kāds tirgotāju vecākais 
sūdzējās rātei, ka „birģeri savas dzīvojamās mājas pār-
vērš par krogiem”. Bet ko rāte? Rets bija tas rātskungs, 
kuram pašam nepiederēja kāds krodziņš vai alusbodīte. 
Taču – „kas atļauts Jupiteram, nav atļauts vērsim”, un 
vainīgais mazais pilsonis dabūja slēgt savu iestādi ciet un 
maksāt soda naudu. Pilsēta, protams, bija caurcaurēm 
vāciska, taču turpat tuvumā bija divas teritorijas (ciemi), 
kur dzīvoja latvieši. Viena aiz pils uz jūras pusi, t. sauc. 
„Schlosssande” (pils smiltājs), otra agrākās kuģubūvēta-
vas vietā aiz Sarkanmuižas. To iedzīvotājus vācieši sauca 
par kambarniekiem un pastāvīgi līga kā darba spēku. 
Tad, lūk, arī kambarnieki brūvēja alu, un „vācu kungi” 
paslepen iegriezās viņu būdiņās, lai iegādātu vai uz vie-
tas iebaudītu kādu stopu „pa lēto”, jo kambarniekiem 
pilsētas nodokļi nebija jāmaksā…

Tālaika pilsoņu sarakstā bez tirgotājiem un amatnie-
kiem sastopamas arī citas profesijas – aptieķnieks, bārd-
dzinis, ķirurgs, advokāts, literāts… Tālaika izpratnē lite-
rāts nebija tas, kurš raksta romānus vai dzeju, bet vien-
kārši izglītots cilvēks. Ventspilī bija arī sava armija – „zaļā 
gvarde” un „zilā gvarde”. Par visām šīm lietām sīkāk 
nākamajos numuros. 

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju līnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 

daudzfunkcionāls kravu 
pārkraušanas centrs

SIA “Noord Natie Ventspils terminals” 2018. gadā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī kopumā 
samaksājusi 279 662,70 eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī Ventspils pašvaldībai – 

119 904,15 eiro. 2018.gadā uzņēmums nodrošināja 120 darba vietas.
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AUNS
Daudz trauksmes, dienas skries strauji un dinamiski. Ir iespē-
jas parādīt sevi darbā, nostiprināt autoritāti un pavairot ienā-

kumus. Nekautrējies apspriest samaksas jautājumus. Brīvdienās esi 
kopā ar ģimeni un mīļoto cilvēku. Brīvajiem ļaudīm ir iespējas iepazīties, 
bet vairāk - kārtojot darba jautājumus.

VĒRSIS
Pirmajā vietā attiecības, sirdslietu un ģimenes tēmas. Ja 
šobrīd esi viens, saposies – pelēkajā rudenī uzvelc apģērbu 

košās krāsās un dodies sabiedrībā. Tava pievilcība nepaliks bez ievērības 
un ir iespējas satikt kādu, kas sirdij liek pukstēt straujāk. Darba jautāju-
mos nepieņem sasteigtus lēmumus.

DVĪŅI
Brīvo laiku pavadi ar savējiem, brīvdienās varat kopā apdarīt 
mājas darbus, uzpost un izdaiļot telpas, bet pēc tam sarīkot 

mājas ballīti. Profesionālajā jomā vēlams orientēties uz jauniem sasnie-
gumiem un mēģināt pakāpties pa karjeras kāpnēm. Izcelsies ar novato-
riskām idejām un tevi novērtēs.

VĒZIS
Prāts darbosies augstā līmenī, un tu viegli uztversi informā-
ciju. Viss, ko uzzināsi, nākotnē noderēs. Tāpat arī sekmīgs 

periods sadarbībai ar ārzemēm, lietišķajiem kontaktiem vai ceļošanai. 
Kādam ar ārzemju tēmu var sasaistīties arī sirdslietas. Brīvajiem ļaudīm 
sirdī var iekrist kāda rudenīgi sārta dzirkstīte.

LAUVA
Mājās, savā valstībā, jutīsies vislabāk, neatkarīgi no tā vai tev 
ir ģimene vai šobrīd dzīvo viens. Vari veikt nelielu remontu, 

izdaiļot interjeru, mainīt dzīvesvietu. Svarīga būs arī finanšu tēma. Ja 
esošā situācija tevi neapmierina, meklē izdevīgus variantus vai pievēr-
sies privātajam biznesam.

 
JAUNAVA
Nopietni pienākumi un atbildība. Var nākties kārtot sarežģī-
tus jautājumus un pieņemt svarīgus lēmumus. Tajā pat laikā 

paveiktajam būs rezultāti materiālā izteiksmē. Ja neesi apmierināts ar 
saviem ienākumiem, domā, kā tos pavairot. Attiecībās gādā par saskaņu 
un izrunājies no sirds ar mīļoto cilvēku.

SVARI
Palēnām, pamazām... Ja darīsi kaut ko ātrumā vai emociju 
iespaidā, rezultāta nebūs. Drīzāk pretēji. Pastāv iespēja pabo-

jāt attiecības ar līdzcilvēkiem. Darba jautājumus risini konstruktīvi un 
ieklausies kolēģu viedoklī. Ar apdomīgu rīcību atradīsi iespējas pavai-
rot ienākumus.

SKORPIONS
Ātri sapratīsies ar līdzcilvēkiem un sekmīgi izveidosi kontaktus. 
Galvenais, lai sarunas pozitīvā gaisotnē noved pie kāda rezul-

tāta. Tikai nepaļaujies uz mutiskiem solījumiem – lietišķajā jomā viss 
jānoformē juridiski korekti. Svarīga loma arī sirdslietām. Romantiskas 
noskaņas rudens vakarus darīs gaišākus.

STRĒLNIEKS
Pārdomas par dzīvi un globālām tēmām – tādas mazliet sen-
timentālas noskaņas rudens lapu zeltā. Dažu brīdi var rasties 

sajūta, ka līdzcilvēki nesaprot, ko vēlies pateikt. Izskaidro divas reizes 
un nepaļaujies uz citu solījumiem. Veiksmīgs laiks jauniem biznesa pro-
jektiem un peļņai.

 
MEŽĀZIS
Kurš teica, ka būs viegli? Darbā uz taviem pleciem gulsies 
atbildība un vajadzēs pieņemt nopietnus lēmumus. Bet tu jau 

pie tā esi pieradis. Kārtības mīlestība un atbildības sajūta ir tavi trum-
pji. Gūsi atzinību un nostiprināsi autoritāti. Derētu papildināt zināšanas, 
apmeklējot kursus vai seminārus.

ŪDENSVĪRS
Brīvdienās apdari pašus nepieciešamākos mājas darbus un tad 
mierīgi atpūties. Vēlams kāds brīdis vienatnes, lai sakārtotu 

domas. Publiski pasākumi vai ballītes nav vēlamas, tikai velti iztērēsi 
laiku. Ir vērts apsvērt jaunus peļņas plānus. Radīsies interesantas idejas, 
bet neatdod tās citiem tāpat vien.

ZIVIS 
Visu informāciju, kas tev ir svarīga, pārbaudi. Kā mēdz teikt: 
medaļai ir divas puses... Darbā būs nopietni jāstrādā un kaut 

kas var bremzēties no tevis neatkarīgu apstākļu dēļ. Tāpēc brīvdienās 
labi jāatpūšas. Vislabāk to darīt, satiekoties ar seniem, labiem draugiem 
vai apmeklējot kultūras pasākumus.
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Tuvojas mazā Jānīša dzimšanas 
diena. Gādīgie vecāki jautā, kādu 
dāvanu viņš vēlētos saņemt.
Topošais jubilārs, ilgi nedo-
mādams, atbild:
- Tamponu!
- Fui, dēliņ! Kāpēc tev 
prātā tādas muļķības?
- Kāpēc muļķības? Pa televizoru 
taču augām dienām stāsta, ka ar 
to var peldēt, jāt un spēlēt tenisu!

– Tu esi dzēris? 
– Nē, vienkārši ļoti noguris. 
– Ko tad tādu darīji? 
– Neko, vienkārši visu 
nakti dzērām…

Padomju laiki, Olimpiskās spēles, 
boksa finālā jātiekas ASV un PSRS 
sportistiem, bet padomju bokse-
ris kaut kur noklīdis, izlasē panika. 
Beigās atrod tuvējā ciema kalēju 
un saka: “Klau, nostāvi kaut vienu 
raundu, mēs tev jaunu dzīvokli 
nopirksim!” 
“Nav problēmu,” atbild kalējs, un 
iziet ringā. 
ASV bokseris viņu dauza, dauza, 
kalējs stāv. 
Pēc raunda izlases treneris saka:  
“Klau, vēl vienu raundu nostāvi, 
mēs tev kalošas jaunas nopirk-
sim”. 
“Da par kalošām es trīs raundus 
nostāvēšu,” saka kalējs un nostāv 
visus trīs raundus. 
Treneris saka: 
“Nu davai, vēl vienu raundu 
nostāvi, jaunu traktoru dabūsi!” 
Uz ko kalējs atbild: 
“Ai nē, veči, piegriezās man viss, 
tūlīt es viņam vilkšu pa mūli!”

- Kāpēc vīrieši cenšas appre-
cēt nevainīgas sievietes?
- Viņi necieš kritiku...

Sieva pēc teātra izrā-
des saka vīram:
 - Kaunies, kā nu var – tā 
uzsmaidīt garderobistei!
- Jā, bet paskaties, kādu 
cepuri viņa man pārskatī-
šanās dēļ pasniedza!

- Klausies, es te žurnālā izla-
sīju, ka stresa pazīmes esot 
daudz ēst, daudz dzert un pīpēt, 
nenormāli ātri braukt ar mašī-
nu un bieži iepirkties, bet 
man tā būtu ideāla diena!

Žurnālists intervē kādu vīrieti.
- Kāds ir jūsu viedoklis par vīnu, 
sievietēm un dziesmām?
- Ļoti vienkāršs: kad mana sieva 
sāk dziedāt, es eju piedzer-
ties. Es teicu alkoholam “nē”, 
bet viņš pat dzirdēt negrib!

Ārsts izraksta blondīnei zāles:
- Divas tabletes pirms 
iešanas gultā!
- Ko? Divdesmit tabletes dienā ?!!!

- Vakar iepazinos ar mīļo-
tās meitenes vecākiem!
- Un kā?
- Pieņēma kā pašu dēlu. 
Tēvs pat nopēra ar siksnu.

Jānītis:
- Mammu, es iešu paspēlē-
ties jaunajā bērnu laukumā!
- Nē, dēls, nepaspēsi! Tagad 
to aplūko prezidents un tad 
to vedīs uz citu pagalmu.

- Dēliņ, man putniņš iečukstēja, 
ka tu zālīti pīpējot. Tā ir taisnība?
- Mammu, izskatās, ka tu pati to 
pīpē, ja jau putni ar tevi sarunājas!

Viens draugs žēlojas otram:

- Man ir problēmas ar alkoholu.
- Kādas?
- Tas izbeidzās...

Zāra vaimanā:
- Ābram, nu kā tu varēji salauzt 
jauno krēslu un sabojāt jauno lus-
tru? Vai tiešām nevarēji atrast 
citu vietu, kur pakārties?

- Iedomājies, mana sieva 
sarunājas pati ar sevi.
- Nu un tad? Manējā arī  
sarunājas pati ar sevi, 
tikai to nezina, jo domā, 
ka es viņā klausos.

Blondīne saka garāmgājējam: 
– Man kaut kā nesanāk sareizināt 
7 ar 8… 
– Bet tas taču ir domofons…

Erotiskā kinoseansā vietu ierādītā-
ja dzird zālē stenēšanu: 
– O-o-o! Ā-ā-ā! U-u-ū! 
Viņa ierauga zālē stenošo Ābramu 
un saka: 
– Lūdzu, savaldiet savas emocijas, 
jūs šeit neesat viens! 
Ābrams: 
– Liecieties mierā! O-o-o! Ā-ā-ā! 
Vietu ierādītāja: 
– Vīrieti, uzvedieties pieklājīgi! 
Ābrams: 
– Vācieties taču… O-o-o! Ā-ā-ā! 
Vietu ierādītāja: 
– Ak tā?! Dodiet savu biļeti! 
Turklāt jūsu vieta taču ir nevis šeit, 
bet balkonā! 
Ābrams: 
– Es taču zinu! O-o-o! Ā-ā-ā! 
Es tikko no turienes novēlos.

Ieraksts veikala sūdzību grā-
matā: Pārdevēja nosauca mani 
par vecu mārrutku un vēl citos 
savecējušu dārzeņu vārdos!

NO VENTSPILNIEKU JAUTĀJUMIEM OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

18. – 19. septembrī es ļoti saslimu, man bija augsta temperatūra un šausmīgs drudzis. Mans ģimenes 
ārsts nebija uzreiz sasniedzams, jo tas notika ārpus viņa darba laika. Sazinājos ar citu ārstu, kas man 
pateica, ka līdz rītam nekas nenotiks, lai tik ejot gulēt. 20. septembrī mani aizveda pie mana ģimenes 
ārsta, un viņš mani nosūtīja uz rentgenu. Un, kā izrādās, atbildes ir jāgaida 6 dienas! Tas ir kaut kas neie-
domājams. Kad cilvēks ir slims, saņemt savlaicīgu medicīnisko palīdzību nav iespējams. Ja sauktu ātro 
palīdzību, par to būtu jāmaksā.

(Ventspilniece Felicita, 14.10.)

REDAKCIJAS PIEBILDE:

Slīcēju glābšana esot pašu slīcēju rokās – vēsta kāds iepriekšējos laikos populārs izteiciens. Šķiet, mūsu pilsētas 
dažiem dakteriem šī senā pamācība liekas derīga arī mūslaiku medicīnā. Ja slims, tad jāguļ. Un jādzer tējiņas. 
Kādi tur dakteri. Nav taču norauta kāja...



ОВЕН
Много беспокойства, события будут развиваться динамично. Есть 
возможность показать себя на работе, укрепить авторитет и преум-
ножить доход. Не стесняйтесь обсуждать вопросы оплаты труда. В 

выходные побудьте с семьей и любимым человеком. Свободные представите-
ли знака могут познакомиться с кем-то интересным. 

ТЕЛЕЦ
На первом месте – отношения, тема семьи и любовные перипетии. 
Если в данный момент у вас нет пары, то стоит привести себя в 

порядок – серой осенью принарядиться в одежду ярких цветов – и отправить-
ся в люди. Ваша привлекательность не останется незамеченной, возможно, вы 
встретите кого-то, кто заставит ваше сердце биться сильнее. В рабочих вопро-
сах не принимайте поспешных решений. 

БЛИЗНЕЦЫ
Свободное время проводите с близкими, в выходные вы можете 
вместе заняться домашними делами, а потом устроить веселую 

вечеринку. В профессиональной сфере желательно ориентироваться на новые 
достижения и пытаться подняться вверх по карьерной лестнице. Вы сможете 
выделиться благодаря новаторским идеям, вас оценят. 

РАК
Ваши интеллектуальные способности на высоком уровне, вы с лег-
костью будете воспринимать информацию. Все, что вы узнаете сей-

час, пригодится вам в будущем. Успешный период для контактов с зарубежьем, 
решения деловых вопросов или путешествий. У кого-то и романтические встре-
чи могут оказаться связаны с зарубежными странами. 

ЛЕВ
Лучше всего вы будете чувствовать себя дома, в своем царстве, 
независимо от того, есть ли у вас семья или вы пребываете в оди-

ночестве. Можете сделать небольшой ремонт, украсить интерьер, поменять 
местожительство. Важна финансовая тема. Если существующая ситуация 
вас не устраивает, ищите подходящие варианты или займитесь собственным 
бизнесом. 

 
ДЕВА
Вас ожидают серьезные обязанности и ответственность. Возможно, 
придется улаживать непростые вопросы и принимать важные реше-

ния. В то же время сделанное принесет результаты и найдет отражение в мате-
риальной сфере. Если вы не удовлетворены своими доходами, подумайте, как 
их увеличить. В отношениях позаботьтесь о взаимопонимании и поговорите с 
любимым человеком начистоту. 

ВЕСЫ
Потихоньку, полегоньку… Если вы будете действовать в спешке 
или под влиянием эмоций, результата не будет. Скорее, наоборот. 

Существует вероятность, что вы испортите отношения с близкими. Рабочие 
вопросы следует решать конструктивно, необходимо прислушиваться к мне-
нию коллег. Если будете действовать осмотрительно, вам удастся увеличить 
доход. 

СКОРПИОН
Вы будете хорошо понимать друг друга с близкими людьми, а также 
успешно устанавливать контакты. Главное, чтобы позитивная атмос-

фера беседы привела к какому-либо результату. Но не стоит полагаться на уст-
ные обещания – в деловой сфере все требуется оформлять юридически кор-
ректно. Важную роль будут играть дела сердечные. Романтичное настроение 
сделает хмурые осенние вечера более теплыми. 

СТРЕЛЕЦ
Размышления о жизни и глобальных вопросах – несколько сен-
тиментальное настроение в период осеннего листопада. Иногда 

может возникать ощущение, что близкие не понимают, что вы хотите сказать. 
Объясните дважды и не полагайтесь на обещания других. Удачное время для 
различных бизнес-проектов и заработка. 

 
КОЗЕРОГ
Kто сказал, что будет легко? На работе на вас будет возложена 
ответственность, потребуется принимать серьезные решения. Но 

вы же к этому привыкли. Любовь к порядку и чувство ответственности – ваши 
козыри. Вы получите признание и укрепите свой авторитет. Стоит пополнить 
знания, посетить курсы или семинары. 

ВОДОЛЕЙ
B выходные сделайте самую необходимую домашнюю работу, а 
затем можете спокойно отдохнуть. Желательно некоторое время 

провести наедине со своими мыслями. Публичные мероприятия или вечеринки 
нежелательны, вы лишь напрасно потратите время. Стоит подумать о поиске 
новых возможностей заработать. Возникнут интересные идеи, но не стоит их 
дарить окружающим. 

РЫБЫ	
Всю информацию, которая для вас важна, следует проверять. Как 
говорится, у любой медали две стороны… На работе придется 

серьезно потрудиться, что-то может не сдвигаться с мертвой точки по не зави-
сящим от вас причинам. Поэтому в выходные нужно хорошенько отдохнуть. 
Лучше всего сделать это, встретившись со старыми, хорошими друзьями или 
посетив культурные мероприятия.
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Можно ли, согласно Закону о защи-
те прав потребителей, вернуть в церков-
ную лавку неработающую икону?

Чукча регистрирует в ЗАГСе ребёнка. Работница: 
- Национальность? 
- Китаец. 
- Послушай, ты – чукча, жена у тебя – алеутка. Ну 
какой же он китаец? 
- Это мой пятый ребёнок. А по статистике, одна-
ко, каждый пятый в мире ребёнок – китаец.

Давай сверим часы. 
- Давай. У меня – за 9 тысяч баксов. 
- А у меня – за 10 тысяч. Твои отстают.

Одна блондинка жалуется другой: 
- Представляешь, я узнала, что мой муж мне изме-
няет! Как ты думаешь, сказать ему об этом? 
- Зачем? Он это наверняка и сам знает.

- Скажи, пожалуйста, Валя, можно ли доверять Зине 
тайны? – Можно, вполне. Она три года назад получи-
ла наследство, а муж до сих пор не знает об этом...

Жена мужа просит: 
- Почини кран. 
- Я что, сантехник, что ли? 
Позже: 
- Лампочка перегорела... 
- Я что, электрик, что ли? 
Hу и так далее. Потом муж уходит, возвращается, 
все дома сделано, краны не капают, свет горит и все 
такое. 
- Ты, что ль, все сделала? 
- Hет, сосед! 
- Hу ты ему заплатила? 
- Да нет, он сказал – платить не надо, лучше пере-
спи со мной или спой. 
- Hу так ты спела? 
- Я что, певица, что ли?

Плохая идея была сказать соседу, что у него в 
шкафу Интернет плохо ловит. Очень плохая...

Судебный процесс. Судят мужчину, покалечившего 
тумбочкой пробегавшего од окном спортсмена. 
Слово подсудимому: 
- Приезжаю я из командировки, и сразу вижу – что-
то не так, ну явно у жены кто-то был. Ну я на балкон, 
смотрю – так и есть, мужик в одних трусах убегает. 
Ну я хвать тумбочку, и в него... 
Слово потерпевшему: 

- Я как всегда с утра делаю пробежку, и тут этот в 
меня тумбочкой с балкона... 
Слово свидетелю: 
- Сижу я в тумбочке...

- Боря, ну шо же ви не заходите?! 
- Хаечка, но ви же сами мине отказали... 
- Так ведь не наотрез...

- Пишут и пишут в этом интернете, что попало. 
Головой не думают, за слова не отвечают. Как мне 
всё это надоело! Пойду мусор вынесу и посуду 
помою. 
- Я тебя в последний раз спрашиваю: Кто 
этот зайчонок и почему ему было хоро-
шо с тобой на нашей даче?

Британские учёные доказали, что когда 
моешь ноги, заодно моются и руки.

Скупой шотландец допытывается у судового врача, 
какое средство от морской болезни наиболее 
эффективно. 
- Что касается вас, сэр, – отвечает врач, – 
рекомендую держать во рту шиллинг.

Муж говорит жене: 
- Я с детства веду здоровый образ жизни! 
- Да ты же пьёшь! 
- Так всегда ведь – исключительно за здоровье!

Два джентльмена pазговаpивают после званого 
обеда: 
- Скажите, сэp, почему сегодня во вpемя обеда вы 
постоянно целовали pуку той даме, что сидела от 
вас слева? 
- Понимаете ли, сэp, мне забыли положить салфетку.

- Подруга, не могу придумать, что подарить свое-
му парню! Подскажи, что вообще нравится мужи-
кам? 
- Другие бабы.

Судья спрашивает подсудимую- блондинку: 
- Почему вы отравили соседей? 
- А мне, в магазине сказали, что травить 
тараканов лучше вместе с соседями.

Два одессита беседуют за политику. 
- Нёма, а шо такое демократия? 
- Демократия, Изя, – это когда ты выбираешь пре-
зидента. Потом выбираешь парламент. А потом 
выбираешь страну, куда бы от них сбриться.

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ВЕНТСПИЛЧАН НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
18 – 19 сентября я очень сильно заболела, у меня была высокая температура и ужасная лихорадка. Мой 
семейный врач сразу был недоступен, так как это случилось в его нерабочее время. Я связалась с дру-
гим врачом, который мне сказал, что до утра ничего не случится, чтобы я только ложилась. 20 сентября 
меня отвезли к моему семейному врачу, и он направил меня на рентген. И, как оказалось, ответа нужно 
ждать 6 дней! Это что-то невообразимое. Когда человек болен, получить своевременную медицинскую 
помощь невозможно.  Если бы я вызвала скорую помощь, то за вызов пришлось бы платить.  

(Вентспилчанка Фелицита, 14.10.)

ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ:
Спасение утопающих в руках самих утопающих – говорит нам популярное в прежние времена выражение.  
Некоторым врачам в нашем городе кажется, что эта древняя истина применима и в современной медицине. 
Если болен, то надо лежать. И пить чаи. Какие там доктора, ну не ногу же оторвало…
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чтобы когда-нибудь противостоять реальному или вообража-
емому злому агрессору. Можно только представить трагедию 
этих оказавшихся безработными людей, если вооруженные 
силы и военный комплекс вдруг стали бы ненужными, если не 
было бы врага, к нападению которого готовиться, перед кото-
рым «закрыть границы»», – Леонид основывает эти, казалось 
бы, абстрактные, размышления как на собственном жизнен-
ном опыте, так и на опыте, полученном на службе в советской 
армии, в особо секретной части радиоперехвата в Лиепае.  
Там наглядно обнаружилось, какие громадные человеческие 
и материальные ресурсы тратятся на усмирение «проклятых 
империалистов» и соответственно «коммунистической чумы».   

БЕСЦЕННЫЙ ОПЫТ 
«Сколько судеб военных было бы сломлено, сколько воен-

ной техники нужно было бы уничтожить, если бы установи-
лись честные и уважительные межгосударственные отноше-
ния», – и о таких ситуациях часто задумывался Леонид.  Он 
вспоминал, что его семья в столкновении «добрых и злых» 
сверхдержав во время Второй мировой войны была вынуж-
дена потерять не только хорошо отлаженный бизнес фурма-
нов, но с фронта не вернулся и его дед Лейбс Розенбергс. Как 
семейная реликвия сохранилось только написанное на лист-
ке из тетрадки в линейку письмо, которое он отправил в 1942 
году из госпиталя в Москве. По-прежнему стоит построенный 
им в 1874 году дом на углу улиц Пелду и Ужавас, во дворе 
которого находились и конюшня, и сарай для сена, в годы 
после Атмоды там какое-то время работал и обслуживаемый 
Алёхиными «Ключный сервис». 

«Мои родители были простыми людьми, техническими 
специалистами. Но от них я унаследовал самую большую 
ценность в своей жизни, которую держу в уме по-прежне-
му.  Это был совет – не будь в жизни лентяем, учись и делай.  
Родители работали связистами, у меня в свою очередь по этой 
специальности был специфический опыт в армии.  Так после 
армии я попал на довольно престижное в то время место 
работы “Ventspils nafta” (VN)”, –  Леонид вспоминает, что рабо-
та по специальности была довольно тонкой и интересной, и он 
проработал там до пенсии. 

«ЧИСТЫЕ РУКИ» И ЧЕТНОСТЬ  
«По характеру я не очень общительный, но коллеги заме-

тили, что обычно держу данное слово и выступаю за спра-
ведливость, поэтому меня избрали в «Совет трудового кол-
лектива», который выполнял примерно такие же функции, как 
теперешние комиссии по этике. Вроде бы мелочь, но это был 
плюс к самооценке, когда почти тридцать лет назад решил 
обратиться к ключному бизнесу. По словам родителей и соб-
ственным ощущениям знал, что в нём долгое время можно 
существовать только в том случае, если клиент не сомневает-
ся, что у мастера «чистые руки» и он честен.  Я удовлетворён 
тем, что в течение жизни не потерял эти черты характера, 
потому что именно они, видимо, были определяющими, когда 
жильцы нескольких домов выбрали меня домоуправляющим 
их домов. Пришлось многому учиться, проверять на практи-
ке, насколько важно найти индивидуальный подход к каждо-
му владельцу квартиры, отзываться на тревожный звонок в 
любое время суток, но и испытывать удовлетворение, что могу 
помочь людям привести их быт в порядок.  Конечно, это зани-
мает много времени, поэтому в «Ключном сервисе», заменяя 
сына, теперь работаю только один день в неделю», – Леонид 
воспринимает это как возможность не терять квалификации, 
так как «Ключный сервис» старается идти в ногу с новейшими 
тенденциями в отрасли.   

НУЖНЫ БУДУТ ВСЕГДА 
«Честность в работе и уважение к клиентам, на мой взгляд, 

унаследовал от семьи и Дмитрий, и этому я рад больше 
всего.  Есть уверенность, что эти ценности будут ценить и 
мои трое внуков, когда кто-то из них в прямом смысле захо-

Присягнувшие братству мастеров ключных дел 

чет продолжить работу мастера по ремонту и изготовлению 
ключей.  Жаль только, что желающих забрать не положен-
ные «под ключ» вещи в обозримом будущем, думаю, будет 
достаточно…  

  Мы стараемся относится к клиентам корректно и с уваже-
нием, и хочется верить, что это заметили и оценили и вент-
спилчане, потому что редко кто из них за эти годы не побы-
вал в нашем небольшом домике на улице Кулдигас, чтобы 
заказать дубликат ключей для свой квартиры или машины, 
приобрести замок для дома, квартиры, гаража или ворот, 
попросить помощи, чтобы попасть в собственное жильё или 
открыть машину, когда потеряны или украдены ключи, слу-
чайно захлопнулся «шлеппер». Вроде как простые и само 
собой разумеющиеся дела, но и у них может быть подтекст», 
– Леонид это всегда чувствовал и осознавал.  

ПРИСЯГА РЕМЕСЛУ В ЦЕРКВИ 
Во всём мире мастера нашего ремесла аккредитованы 

полицией и в большей или меньшей степени контролируе-
мы. Так как в нашей специальности есть специфические зна-
ния, которые могут быть использованы и в преступных целях. 
Поэтому созданное в 1593 году и 22 года назад восстановлен-
ное Латвийское братство мастеров ключных дел (LAB) в свои 
ряды принимает только таких мастеров, которые не только 
соответственно сертифицированы, но и всей своей прежней 
жизнью и работой доказали свою человеческую и професси-
ональную честность. Репутация Леонида и Дмитрия в этом 
плане была безупречной, поэтому они дали клятву в церкви и 
своей подписью без сомнения подтвердили, что в своей рабо-
те будут соблюдать Кодекс этики LAB и всегда будут, согласно 
профессии, «с чистыми руками». 

«Это означает – не использовать ремесло в корыстных 
целях, не позорить имя ключных дел мастера, заключая подо-
зрительные сделки с подозрительным клиентом, например,  
изготавливая для него дубликат ключей по отпечатку в пла-
стилине; открывать закрытую автомашину только в присут-
ствии полиции или только в том случае, если клиент может 
предъявить документы; действовать подобным образом, когда 
просят помочь попасть в квартиру”, –  Леонид пояснил, что в 
таких случаях для идентификации хозяина квартиры можно 
пригласить соседей, хотя и в этом случае возможно нюансы. 
Они могут не знать, что супружеская пара уже расторгла брак 
и они живут раздельно, что ключи только у одного из супругов, 
а второй хочет открыть двери, чтобы взять из квартиры нуж-
ные ему вещи.   

НЕ ВЕРЬТЕ ВОЛШЕБНЫМ ОТМЫЧКАМ! 
«Конечно, бывают и чрезвычайные ситуации, когда в квар-

тире случайно сам себя закрыл совсем маленький ребёнок, 
пока мама убирала лестничную клетку. Когда открываем 
двери, мама с благодарностью готова руки целовать», – пере-
житый случай в Пилтене пересказывает Леонид, подчеркнув, 
что они не специализируются на работах по отмыканию, в 
больших городах этим занимается специальная служба, одна-
ко они всегда готовы помочь в случае чрезвычайной ситуации.   

«Зная принципы конструкции замков, это всегда можно сде-
лать. Конечно, это прекрасно знают не только мастера клю-
чного дела, но и воры, которые, думается, так же, как и мы, 
постоянно повышают квалификацию. Только, в отличие от 
нас, для них важно – сколько времени потребуется чтобы 

открыть и как много шума это создаст? Не верьте описан-
ным в криминальных романах и показываемым в фильмах 
универсальным волшебным ключам: для нормальных, а не 
для декоративных – символических замков, таких просто нет! 
Единственное преимущество железных дверей и сложных 
замков – вор не успеет их открыть быстро и тихо. Но даже 
если устанавливаются такие, не стоит забывать статистику – 
только примерно половина квартирных краж происходит через 
двери, остальные производятся через окна или менее защи-
щенные отверстия», – Леонид подтвердил, что они готовы 
помочь и в таких случаях.

ГОТОВ «РАСКУСИТЬ» ИНТЕРЕСНЫЕ ТОНКОСТИ   
«Интерес к таинственной природе замков и тонкостях их 

открывания у меня был с детства, но ключным мастером 
начал работать только с 1991 года, когда уже мог начать част-
ный бизнес. Приобрёл инвентарь, инструменты, перенял кли-
ентуру у бывшего одноклассника, так как он переехал жить за 
границу.   Так совпало, что применение своим навыкам и спо-
собностям в то время искал и сын Дмитрий, который учился 
на электрика в местном профессиональном училище. Он уже 
с шестнадцати лет охотно мне помогал в изготовлении клю-
чей, в ремонте и установке замков. Я не мог не заметить, что 
у сына к этой работе более глубокий интерес, он к ней подхо-
дил и подходит творчески и получает удовлетворение, когда 
может расшифровать иногда действительно гениальные улов-
ки, скрытые в механизмах замков», – Леонид признаёт, что в 
прошлом то время, когда он мудростям мастерства мог поу-
чить сына. 

«Сейчас Дмитрий меня опережает на всех позициях уста-
новки и использования современных ключей.  По своей 
природе он человек кропотливый и не успокоится, пока с 
помощью интернета, специальной литературы или советов 
более опытных коллег «не раскусит» любой механизм замка, 
чтобы его установить, отремонтировать или открыть. Никто 
не может знать абсолютно всё, поэтому такой обмен техниче-
ской информацией и взаимопомощь также включены в кодекс 
этики ключных дел мастеров», – Леонид допускает, что он, 
наверное, лучше знаком с замками, произведёнными в совет-
ское время, которые многим служат по-прежнему и в свой про-
стоте и неэффективности могут сравниться с современным 
китайским производством.  Такими же простыми являются и 
методы их открывания, поэтому мастер категорически не сове-
тует покупать дешёвые замки.   

БДИТЕЛЬНОСТЬ ЛУЧШЕ ЖЕЛЕЗА 
«Специалисты советуют вкладывать в безопасность соб-

ственности вплоть до десяти процентов от её стоимости, 
но это нужно делать, консультируясь с профессиональны-
ми мастерами, так как чрезмерное запирание за железными 
дверьми и паукообразными замками в чрезвычайных ситуа-
циях, например, в случае пожара, может стать смертельной 
ловушкой для самого владельца квартиры или дома», – об 
этом Леонид знает не только из специальной литературы, но 
и из опыта. 

«Конечно, лучший способ обеспечить безопасность – это 
договориться с соседями квартиры или дома и немедленно 
сообщать о подозрительных лицах владельцу или полиции”, 
– Леонид считает, что в этом отношении человеческий фактор 
ценнее крепкого железа. 

Леонид (на переднем плане) и Дмитрий Алёхины в своём «Ключном сервисе».

Дмитрий с мамой – ещё в годы учёбы в профтехучилище.
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Дни понемногу стано-
вятся всё короче, а вече-
ра – длиннее и темнее. 
Осень в самом разгаре, 
но на выходные обещают 
довольно хорошую пого-
ду, чтобы отправиться на 
природу и насладиться 
золотой осенью.  Листья 
ещё держатся на дере-
вьях, они уже окрасились 
в яркие осенние цвета. 
Синоптики предполагают, 
что это последняя неделя, 
чтобы насладиться кра-
сотами золотой осени, так 
как самый тёплый день 
этой осенью уже позади, 
и сейчас наступит насто-
ящая осень – с прохлад-
ной, дождливой и ветре-
ной погодой. 

В ечера ближайших 
дней будут осо-
бенно подходя-
щими для цените-
лей театрального 

искусства, так как в «Юрас 
варты» можно будет посмо-
треть несколько спектаклей. 
Как и каждую очень, в Латвии 
проходит фестиваль русско-
го театра «Золотая маска». 
Вентспилс всегда является 
одним из тех городов, где 
показывают фестиваль-
ные спектакли, к тому же в 
Вентспилсе большая ауди-
тория любителей театраль-
ного искусства, посещаю-
щих эти спектакли. Вечером 
21 октября сможем посмо-
треть спектакль Московского 
драматического театра им. 
А. Пушкина «Обещание на 
рассвете», который постав-
лен по мотивам романа 
Ромена Гари. Это рассказ 
о большой любви. О любви 
матери, которая побеждает 
время и расстояния, но узы, 
которые соединяют мать и 
сына, не только родствен-
ные, но и в известной степе-
ни мистические. 

Уже на следующий день, 
вечером 22 октября, в «Юрас 
варты» снова другой спек-
такль. На этот раз гастроль-
ный спектакль в Вентспилсе 
покажет Латвийский 
Национальный театр, зри-
тели смогут увидеть высо-
ко оцененную пьесу Антона 
Чехова «Чайка». Спектакль, 
поставленный режиссёром 
Элмарсом Сеньковым, полу-
чил несколько номинаций в 
«Spēlmaņu nakts». В главной 
роли – Майя Довейка, кото-
рая была номинирована как 
лучшая актриса года.  

С 22 октября там же, в 
«Юрас варты» можно будет 
посмотреть новые рабо-
ты выдающейся латышской 
художницы Вии Зарини, в 
которых доминируют краси-
вые пейзажи Латвии. К тому 
же это крупноформатные 
работы.  Тонкая игра кра-
сок как инструмент, с помо-
щью которого она созда-
ёт свой личный рассказ о 
красотах природы. И хотя 
в крупноформатных пейзаж-
ных работах художница ото-
бразила конкретные места, 
рассказ не только о них. Это 
рассказ о Латвии и о красо-
те её уникальной, неповто-
римой природы и людях в 
ней, сказано в рецензии к 
выставке. Вдохновляет, не 
правда ли?

Театральные 
вечера

В этом номере мы начнем публиковать 
серию статей, которые предоставят 
нашим читателям возможность немно-
го узнать о том Вентспилсе, каким его не 
помнят старожилы и рассказать о кото-
ром не могли даже их прадеды. 

Вентспилс. Эпоха рококо

Г лавным источником послужи-
ла вышедшая в 2003 году книга 
«Протоколы Вентспилсской рату-
ши и торговой гильдии XVIII века». 
Эти протоколы, оригиналы которых 

находятся в архиве, с немецкого языка того 
времени перевела специалист Латвийского 
государственного исторического архива 
Валда Кваскова. Объемное издание предо-
ставляет невероятно интересную информа-
цию о жизни нашего города на протяжении 
приблизительно 50 лет – с 40-х гг. XVIII века 
почти до конца столетия. 

Для наглядности поместим здесь карту 
Вентспилса, составленную в 1797 году, так 
называемый план Кунцендорфа. Она кажет-
ся несколько необычной, так как, в отли-
чие от карт более позднего времени, здесь 
северная сторона не вверху, а внизу. Если к 
этому привыкнуть, то сразу видно, что в ниж-
нем углу справа находится замок, а слева 
– рыночная площадь, на краю которой – 
ратуша. От нее двумя кварталами выше – 
нынешняя Ратушная площадь, бывшая пло-
щадь Базницас с контуром церкви посере-
дине. Это та самая, строительство которой 
было начато в 1736 году, но так и не было 
завершено, мы рассказывали об этом ранее. 
В верхней части плана, а именно в южной, 
хорошо видна улица Кулдигас. В свою оче-
редь, между улицами Пилс, Кулдигас и 
Плато находится самая старая часть нашего 
города – средневековый Вентспилс, времен 
Ливонского ордена, для которого характерны 
узкие извилистые улочки, асимметричные 
кварталы с диковинными углами. 

Однако вернемся к 40-м годам XVIII века, 
когда в Западной Европе царил галантный 
стиль рококо, отголоски которого дошли и 
до двора Курземского и Земгальского гер-
цогства в Елгаве (Митаве) и где в то время 
у власти находился последний герцог рода 
Кетлеров; через несколько лет его сменил 
первый Бирон по имени Эрнест. В большой 
Российской империи, которая уже прибра-
ла к рукам Видземе и Ригу, тогда царствова-
ла императрица Елизавета. Именно тогда, а 
точнее, в 1744 году, в Петербурге при дворе 
гостила прусская (немецкая) принцесса 
София Фредерика Ангальт-Цербстская, кото-
рую императрица Елизавета присмотрела 
в качестве невесты для своего сына Петра. 
После принятия православия (поскольку 
наследник российского трона не мог женить-
ся на иноверке) София Фредерика стала 
зваться Екатериной и вошла в историю как 
Екатерина Великая – самая прославленная и 
дольше всех правившая российская импера-
трица. Интересно, что именно о 
ней HBO был выпущен мини-се-
риал «Екатерина Великая», где в 
главной роли известная англий-
ская актриса, которая уже испол-
няла роли двух других царствен-
ных особ, Хелен Миррен (надо 
полагать, исполнение Миррен 
должно было бы польстить исто-
рической Екатерине, которая не 
могла похвастаться ни изыскан-
ными манерами, ни стройной 
фигурой…). 

Может возникнуть вопрос: 
какая связь между российской 
императрицей и Вентспилсом? 
Связь есть, и весьма опреде-
ленная: во-первых, благода-
ря ее дружеским отношениям 
с Биронами, герцогство заклю-
чило договор с Россией, кото-
рый открыл широкие возможно-
сти перед русскими торговцами, 
существенно ограничив доходы 
вентспилчан от торговли; во-вто-
рых, в последний год правле-
ния Екатерины Курземе, а зна-
чит, и Вентспилс, стала состав-
ной частью огромной империи. 

Историки характеризуют XVIII 

век в Курземе как время перемен. К сожа-
лению, эти перемены были печальны, даже 
трагичны. Начало столетия принесло бури 
Северной войны, которые стали основатель-
ным потрясением для экономики герцогства. 
За этим последовали страшные годы чумы 
– 1710–1711 гг. Многие наверняка слыша-
ли или читали о том, что после чумы в 
Вентспилсе в живых остались лишь семь 
семей. Вероятнее всего, это легенда, одна-
ко Вентспилс потерял очень много жителей. 
Здесь хотелось бы упомянуть имя городско-
го бургомистра Йоханна Хинкельдея, кото-
рый, зная о предстоящей опасности, все же 
не бросил город, а остался на своем посту до 
последнего вздоха, когда «черная смерть» 
скосила и его, и его супругу. Существует 
предположение, что погибшие от чумы вент-
спилчане (по крайней мере, часть) похоро-
нены на углу города (ныне перекресток улиц 
Кулдигас и Софияс, территория Культурного 
центра). 

После этого удара город долго не мог вос-
становиться. Число граждан (то есть тех, кто 
имел права граждан, пользовался привиле-
гиями и платил налоги) драматически сокра-
тилось, поэтому городская касса была прак-
тически пустой. В 1725 году было отмечено 
всего около 30 граждан (бюргеров); позднее 
их число медленно росло, достигнув сотни. 
Главными налогоплательщиками были тор-
говцы, которые объединились в гильдию. 
Для того чтобы стать членом гильдии, нужно 
было провести 6 лет в качестве ученика, 3 
– подмастерьем и еще год служить масте-
ру, который обучал искусству торговли. 

Подобный путь должен был проделать и будущий ремес-
ленник. С одной стороны, порядок, с другой – никакой кон-
куренции и свободный рынок. Но и в те далекие годы «рыба 
искала, где глубже…». Быть гражданином Вентспилса было 
хорошо, если бы… не нужно было платить налоги. И нало-
ги были довольно значительные. Поэтому многие новенькие 
старались изловчиться, чтобы отложить принесение клят-
вы гражданина, а значит, и необходимости платить нало-
ги. Ремесленники также хотели торговать и больше зараба-
тывать, что было строго запрещено, но и тогда старались 
«обойти закон при помощи другого закона». Самым прибыль-
ным бизнесом было содержание кабаков; приготовить пиво 
умел любой мужчина или даже женщина. Дело зашло так 
далеко, что в 1721 году некий старейшина торговцев жало-
вался ратуше, что «бюргеры превратили свои жилые дома в 
кабаки». А что же ратуша? Редкому члену ратуши самому не 
принадлежал какой-нибудь кабачок или пивной ларек. Но что 
позволено Юпитеру, не позволено быку, и виноватый малень-
кий гражданин был вынужден закрыть свое заведение и пла-
тить штраф. Город, конечно, был во всех отношениях немец-
кий, но поблизости были две территории (села), в которых 
жили латыши. Одна за замком, в сторону моря, так назы-
ваемая «Schlosssande» (замковый песчаник), вторая – на 
месте прежней судоверфи за Сарканмуйжа. Немцы постоян-
но нанимали жителей этих сел в качестве рабочей силы. Так 
вот, сельчане готовили пиво, и «немецкие господа» втихаря 
заглядывали к ним, чтобы по дешевке приобрести какую сто-
почку, ведь им не приходилось платить городские налоги… 

В списке граждан того времени, помимо торговцев и 
ремесленников, встречались и представители других про-
фессий – аптекарь, брадобрей, хирург, адвокат, литера-
тор… В понимании того времени литератором был не тот, 
кто пишет романы или сочиняет стихи, а просто образован-
ный человек. В Вентспилсе была и своя армия – «зеленая 
гвардия» и «синяя гвардия». Об этом – в следующих номе-
рах. 

АО “Ventspils Tirdzniecības osta” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного 
налога с населения заплатило 56 016,75 евро. В виде налога на недвижимую собственность - 158 146,18 евро.
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СЗК и «Согласию» 
не удалось добиться 
отставки Шуплински 
Большинство депутатов Сейма про-
голосовали против выражения недове-
рия министру образования и науки Илге 
Шуплинске. Ее отставки требовали депу-
таты от Союза зеленых и крестьян, 
«Согласия» и независимые депутаты. 

БПБК задержало Эйгимса 
Бюро по предотвращению и борь-
бе с коррупцией задержало бывше-
го мэра Даугавпилса Рихарда Эйгимса. 
Возможно, в прошлом году он получил 
взяток на сумму не менее 6000 евро за 
оказание поддержки в процедурах закуп-
ки Даугавпилсской краевой думы, а также 
легализовал средства, полученные пре-
ступным путем. 

Начнут электрификацию 
железной дороги 
Центральное агентство финансов и дого-
воров заключило договор с ГАО «Латвияс 
дзелзцельш» о выделении 318 млн евро 
из средств Фонда кохезии на развитие 
инфраструктуры электропоездов. К 2023 
году будут электрифицированы железно-
дорожные линии Даугавпилс–Крустпилс, 
Резекне–Крустпилс и Крустпилс–Рига. 

Учителя приостановили 
протесты 
Латвийский профсоюз работников обра-
зования и науки до 18 октября требует 
документально подтвержденных гарантий 
того, что с сентября следующего года 
будет повышена самая низкая ставка зар-
платы, в противном случае профсоюз 
организует акции протеста.

Налог на микропредприятия 
станет историей 
Премьер Кришьянис Кариньш счита-
ет, что режим налога на микропредприя-
тия исчезнет, но вопрос в том, как скоро 
это случится. В целом налоговая систе-
ма несправедлива, так как 1/3 часть всех 
работающих находятся в разных налого-
вых режимах, когда за схожую работу они 
платят пропорционально меньше нало-
гов, чем те, кто работает в общем налого-
вом режиме. 

Петравича настаивает 
на открытии рынка труда 
Министр благосостояния Рамона 
Петравича считает, что Латвия обязатель-
но должна открыть рынок труда для граж-
дан третьих стран, для которых долж-
ны быть облегчены условия пребыва-
ния в стране. Без работы в Латвии глав-
ным образом люди, которые длительно 
не возвращаются на рынок труда, поэто-
му данный подход мог бы стать решени-
ем проблемы. 

Руководителя Национального 
совета по электронным 
СМИ уволили 
Сейм согласился прервать трудо-
вые отношения с председателем 
Национального совета по электронным 
СМИ Даце Кезбере, которая покинет пост 
с 15 декабря. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

О ценах и качестве товаров мы сможем 
судить, когда магазин начнет свою работу. 
Будем надеяться, что это произойдет уже 
в следующем году, так как здания такого 
типа в наши дни можно построить в течение 
нескольких месяцев. Между прочим, вент-
спилчане поговаривают, что известно и место 
строительства второго магазина «Lidl», кото-
рый будет находиться на другом конце горо-
да – в Парвенте, на улице Целтниеку. Здание 
магазина планируется строить на террито-
рии, которая находится между супермарке-
том «Maxima» и комплексом Вентспилсского 
парка высоких технологий. Осуществится ли 
это, мы узнаем в скором времени. 

ПЛАН СТРОИТЕЛЬСТВА КРУПНОГО 
ТОРГОВОГО ЦЕНТРА ВОЗЛЕ МОСТА 

В середине лета прошлого года газе-
та «Diena» посвятила большую публика-
цию теме строительства крупного торгово-
го центра в самом сердце Вентспилса – в 
конце моста через Венту, на краю большо-
го круга, где сейчас на заболоченном лугу 
между двумя автозаправочными станциями 
начнется вторая из трех «строек пятилет-
ки» – возведение Центра науки и иннова-
ций. Вентспилчане знают, что единственное 

И в Вентспилсе начинают строить магазин «Lidl» 

Предприятие Вентспилсского городского самоуправления «Вентспилсский комбинат 
по благоустройству» на прошлой неделе объявило о новых торгах, на которых наде-
ется продать оленей и ланей из Сада оленей. В первый раз организовать торги не уда-
лось из-за нехватки участников. На сей раз предприятие самоуправления попытается 
избавиться от животных, назначив значительно более низкую цену, сказано в объ-
явлении, опубликованном предприятием в официальном государственном издании 
«Латвияс Вестнесис». 

Вентспилсских оленей постараются  
продать по значительно сниженной цене

В сего на торги выставлено 37 живот-
ных. Начальная цена на прежних 
торгах составила 11 750 евро без 
НДС, но в итоге никто так и не 

подал заявку. Теперь предприятие с согла-
сия думы надеется все же продать обитате-
лей Сада оленей – за 9160 евро без НДС, то 
есть на две с половиной тысячи дешевле, 

чем в первый раз. 
Удастся ли продать животных на этот 

раз, мы узнаем 28 октября, когда в 12:00 в 
помещениях «Вентспилсского комбината по 
благоустройству» на ул. Пилс, 12, состоят-
ся торги. До 10:00 20 октября заявки пода-
вать может любое заинтересованное лицо. 
Предмет торгов будет выставлен на устные 
торги с восходящим шагом. 

Оленей продадут, а договор об арен-
де части территории Сада оленей, которая 
принадлежит ГАО «Латвияс валстс межи», 

будет прерван. Как упоминается на порта-
ле «Вентспилсского комбината по благоу-
стройству», сделан вывод, что муниципаль-
ному обществу капитала содержание Сада 
оленей не выгодно и не приносит финан-
совой прибыли. Правда, это популярное 
место среди гостей города и самих вент-
спилчан, которое ежегодно посещает доста-
точно большое число людей. Как известно, 
Сад оленей закрыт с 1 октября, поэтому те, 
кто не успел посетить его, уже не смогут сде-
лать это. 

место, где можно строить, – это не сад Тилта, 
а та часть, в которой грузят древесные 
материалы. Территория, которая прилегает к 
въезду на мост, еще недавно была включена 
в регистр загрязненных территорий. 

Газета «Diena» информировала, что эта 
территория на ул. Рупниецибас, 1, была 
быстро очищена, и предприятие под руковод-
ством миллионера Аргода Лусиньша задума-
ло построить торговый центр. Вентспилсская 
дума даже поделилась с газетой новым обли-
ком деградированной территории – боль-
шое, фиолетово-синее с золотистыми акцен-
тами здание торгового центра, которому дано 
название «Лиедагс». Проект супермаркета 
предполагал, что необходимо вырубить 56 
деревьев, преимущественно это были старые 
белые ивы, которые в давние времена были 
высажены, чтобы уберечь город от железно-
дорожной пыли. Прозвучала информация, 
что в этом центре свой самый большой мага-
зин из возможных откроет «Maxima», своим 
супермаркетом в формате «XXX» соста-
вив конкуренцию находящемуся неподале-
ку гипермаркету «Rimi». Однако процесс на 
долгое время остановился. Называют разные 
причины, одна из которых – нежелательная 
конкуренция для торгового центра «Тобаго», 
руководство которым доверено близкому род-
ственнику отца города. 

ОБЕЩАЮТ ДО 120 НОВЫХ 
РАБОЧИХ МЕСТ 

Неделю назад в открывшемся минув-
шим летом концертном зале «Латвия» 
состоялось праздничное мероприя-
тие и был дан зеленый свет строитель-
ству Вентспилсского центра науки и инно-
ваций. Многофункциональное здание будет 
возведено на уже упоминавшемся лугу на 
ул. Рупниецибас, 2. Ответственным за дан-
ный проект будет «Коммунальное управле-
ние». Строительные работы будет осущест-
влять полное товарищество «LNK Industries 
Group». Общие затраты на строительство 
превысят 21,389 млн евро, что означает: зда-
ние будет вторым по дороговизне проектом 
после концертного зала «Латвия». 

В Центре науки появятся образователь-
ные интерактивные залы экспозиций, учеб-
ные классы, лаборатории и мастерские 
технического творчества. Самоуправление 
выражает уверенность, что центр за год 
посетят как минимум 80 тысяч вентспилчан 
и гостей города, и этот центр будет способ-
ствовать развитию Вентспилса как между-
народной туристической конечной цели. В 
новом Центре науки и инноваций планиру-
ется создать около 120 новых рабочих мест. 
Его планируется открыть в 2021-м или 2022 
году. 

Уже почти шесть десятков лет латыши, живущие как в Латвии, так и за ее пределами, в 
свои туристические маршруты в Германии включают город Эслинген на западе этой стра-
ны. В прошлом месяце там побывали и вентспилчанки Даце Корна, Лига Приеде, а также 
жительница Пилтене Велта Вочтава, которых объединяет давняя дружба и совместная 
деятельность в Объединении политически репрессированных Вентспилсского края. В 
Германии к ним присоединилась дочь Лиги Лиене, приехавшая из расположенного непо-
далеку Брюсселя, где она занимает должность в Европарламенте. 

В гостях у архиепископа в Эслингене

Д ля наших соотечественников 
Эслинген интересен не только 
яркой архитектурой и пейзажами, 
которые порою похожи на венеци-
анские, но главным образом тем, 

что здесь нашел свое последнее упокоение 
один из самых значимых для нашего наро-
да духовных деятелей, первый архиепископ 
Латвийской евангелически-лютеранской церк-
ви (ЛЕЛЦ) Теодорс Гринбергс (1870–1962 гг.). 
Спасая от коммунистов, его в этот город, кото-
рый не затронула война, немецкие оккупаци-
онные учреждения эвакуировали во второй 
половине 1944 года, где он до конца своих 
дней исполнял обязанности архиепископа 
ЛЕЛЦ за пределами Латвии. С Вентспилсом и 
вентспилчанами у архиепископа многие годы 
были особые отношения. Он являлся священ-
ником местной Евангелически-лютеранской 
общины, здесь основал и руководил пер-
вой в независимой Латвии средней школой, 
работал в думе и в течение непродолжи-
тельного времени исполнял обязанности ее 
председателя.

Зная, что подруги отправляются в это 
небольшое паломничество, почтить память 
архиепископа в месте его последнего упокое-
ния попросила и вентспилчанка Айна Абеле. 
Она сохранила документ о конфирмации с 
подписью Теодорса Гринбергса, выданный ее 
отцу Фрицису Талбергсу, и готова была пере-
дать его в архив или музей Эслингена. Однако 
все же совместно было принято решение 

предложить этот документ Государственной 
Вентспилсской 1-й гимназии, где также есть 
музей и собираются материалы о первом 
директоре школы. Конечно, если учебное 
заведение проявит к документу интерес. В 
свою очередь, Лигу Приеде Эслинген инте-
ресовал еще и как город, в котором первые 
послевоенные годы, будучи беженцем, про-
вел брат ее отца Карлис Гросбардис. Он 
позднее переселился в Шотландию и жил там 
до конца своих дней. Национальную тесем-
ку (prievītе), на которой выткано название 
нашего города, путешественницы привезли 
Теодорсу Гринбергсу от родственницы его 
приемной дочери Байбы Ильиной, которая 
живет в Вентспилсе. Словно алый цветок, 
она вплетена в веточки тиса, которые растут 
возле могилы архиепископа.  

«Мы все – путешественницы с многолет-
ним опытом, я какое-то время даже жила 
и работала в Германии, но в Эслингене не 
бывала», – признается бывшая препода-
ватель немецкого языка в Вентспилсской 
Высшей школе Даце Корна. Она до глубины 
души тронута отзывчивостью архиеписко-
па Евангелически-лютеранской церкви вне 
Латвии Элмарса Эрнстса Розитиса, которую 
он проявил, несмотря на то, что в тот период 
не находился в Эслингене. С большой отзы-
вчивостью вентспилчанки столкнулись и в 
городском архиве, в котором доступны мате-
риалы о беженцах из Латвии, которые были 
приняты в городе в годы войны. 

«После посещения могилы архиепископа 
мы посвятили свое время осмотру неболь-
шого, по масштабам Германии, города (около 
90 000 жителей) с его яркими пейзажами, от 
которых зачастую захватывало дыхание, мы 
пытались найти места, где жил наш вели-
кий священник, Южную церковь, из которой 
его провожали в последний путь. Вспомнили 
его мудрые слова, которые он сказал свое-
му американскому коллеге в годы изгнания 
и которые актуальны даже сегодня: «Враги 
хотят нас уничтожить. Друзья хотят нас асси-
милировать. А мы хотим остаться латыша-
ми!» – Даце желает и другим вентспилчанам 
в своих мыслях встретиться в Эслингене с 
Теодорсом Гринбергсом, что может помочь 
почерпнуть силы и ощущение тепла и света 
в будущем. 

Документ о конфирмации, выдан-
ный Фрицису Талбергсу, который под-
писал священник Теодорс Гринбергс. 
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И в Марупе «Вента–2002» 
одержала победу 
Четвертую победу подряд в Хоккейной 
лиге развития юниоров отпраздновал 
ХК «Вента–2002», который в гостях в 
дополнительное время со счетом 4:3 
обыграл «AKO/Mārupe». Победная 
шайба на счету Эдгарса Цгоевса 
(во всей игре 2+1). В общем зачете 
«Вента–2002» с 11 очками в 5 играх 
делит 2–4 место. Лидирует с 13 очка-
ми «DLSS».

Еще две победы в ЛЭБЛ 
Еще две убедительные победы в 
Латвийско-эстонской баскетбольной 
лиге завоевали ее нынешние чем-
пионы – БК «Вентспилс». Сначала в 
гостях со счетом 110:76 они обыграли 
«Sadam» (Пярну), затем дома разгро-
мили «Valmiera Glass/ViA» – 107:72. 
БК «Вентспилс» в 4 играх одержал 
3 победы. 

Новый сезон 
и непростая победа 
Волейболисты ВК «Вентспилс» с 
победы в упорной борьбе начали 
новый сезон чемпионата Латвийской 
национальной лиги, в первом матче 
в гостях в пяти сетах со счетом 3-2 
обойдя команду ВК «Озолниеки». 
С 17 очками дебютировал Роландс 
Озолиньш. У себя дома первую игру 
вентспилчане проведут 20 октября 
против Айзпуте. 

В сборной U-21 – 
двое вентспилчан 
В сборную Латвии U-21 на квали-
фикационные матчи чемпиона-
та Европы с Эстонией и Болгарией 
включены и двое новых футболистов 
ФК «Вентспилс» – защитники Артур 
Летчиков и Дмитрий Литвинский. Эти 
футболисты и ранее были в составе 
сборной U-21.

Необычное происшествие случилось в волости Усмас Вентспилсского 
края: лесной зверь запрыгнул в салон автобуса и, испугавшись, нанес 
телесные повреждения водителю и троим пассажирам, рассказала пред-
ставитель Управления Курземского региона Государственной полиции 
Мадара Шершнева. 

Д ля большинства заболеваний – как 
телесных, так и психических, харак-
терны нарушения вегетативной 
нервной системы. А именно, веге-
тативная нервная система всегда 

реагирует на различные – как внешние, так и 
внутренние – изменения, это автоматическая 
регуляция наших внутренних органов и вну-
тренней среды организма. Вегетативная нерв-
ная система работает независимо от воли 
человека и регулирует сердечную деятель-
ность, дыхание, деятельность желудочно-ки-
шечного тракта, вывод мочи, деятельность 
половых желез и желез внутренней секреции. 

Психиатр поясняет: существует веге-
тативная нервная система двух видов. 
Симпатическая, которая подготавливает 
организм к активной деятельности – борьбе, 
нападению или побегу. Когда она активизи-
руется, ускоряется деятельность сердца, в 
кровь в большем количестве выбрасываются 
гормоны стресса, в печени высвобождается 
гликоген, который позднее преобразуется в 
глюкозу и обеспечивает организм энергией. 
Дыхание ускоряется, чтобы легкие активнее 
насыщались кислородом, мышцы напряга-
ются, чтобы быть готовыми к физической 
деятельности, усиливается выделение пота, 
чтобы охладить тело. Симпатическая систе-
ма работает в усиленном режиме, если чело-
век ощущает тревогу и напряжение. В свою 
очередь, парасимпатическая нервная систе-
ма подготавливает организм к сну и отдыху. 

Вегетативная дистония отображает нару-
шения в каком-либо органе или системе 

В волости Усмас в автобус запрыгнула косуля; 
пострадал водитель и трое пассажиров

В субботу, 12 октября, около 10 
часов в полицию поступила 
информация о том, что в воло-
сти Усмас лесной зверь забежал в 
салон автобуса, в котором находи-

лись пассажиры. 
Трудно объяснить, как животному это уда-

лось, но, согласно информации, предостав-
ленной полицией, косуля запрыгнула через 
лобовое стекло. К тому же, в тот момент 
автобус находился в движении. По словам 
очевидцев, испуганная косуля металась по 
салону. Водитель незамедлительно оста-
новил автобус и открыл двери, животное 
выбралось наружу. 

В результате происшествия водитель и 
трое пассажиров получили ушибы.  

Всего в конце недели в Курземском регио-
не зарегистрировано 14 столкновений с лес-
ными животными – главным образом, в тем-
ное время суток. Четыре подобных происше-

ствия зарегистрированы на 
Лиепайской и Вентспилсской 
территории обслужива-
ния, три –  на Талсинской и 
Кулдигской. 

Полиция отмечает: в 
любое время суток на проез-
жую часть может выбежать 
животное, такой риск суще-
ствует на всей территории 
страны, особенно в лесистой 
местности и на участках 
дороги, где небольшое рас-
стояние между краем дороги и деревьями. 

Для того чтобы избежать возможного стол-
кновения, полиция призывает быть особен-
но осторожными в темное время суток, а 
также соблюдать дорожные знаки, которые 
на определенных участках дороги преду-
преждают о возможном появлении лесно-
го зверя. 

Полиция напоминает: если случилось 
дорожное происшествие, в результате кото-
рого сбито животное, об этом нужно обяза-
тельно проинформировать Государственную 
полицию, позвонив по телефону 110. Также 
нельзя покидать место событий, так как дан-
ная ситуация считается дорожным происше-
ствием. 

Бич современности – вегетативная дистония. 
Как справиться?
В последнее время мы все чаще слышим 
о вегетативной дистонии. Одни ее скрыва-
ют, так как стесняются этого, для других же 
она стала практически модой, на которую 
можно списать свои проблемы со здоро-
вьем. Что же такое вегетативная дисто-
ния? Каковы ее симптомы, как избежать 
этой напасти и что учесть, чтобы осво-
бодиться от нее, рассказывает психиатр 
Лада Столыгво. 

органов, на которые оказывает влияние 
вегетативная нервная система, но это не 
болезнь, а синдром, или комплекс симпто-
мов. Диагноз – вегетативная дисфункция. 
То есть невроз, для которого характерен 
синдром вегетативной дистонии. О неврозе 
врачи говорят лишь в том случае, если чело-
век обследован и не найдено никаких свя-
занных с телом причин, по которым он может 
чувствовать себя плохо. 

ЧТО ВЫВОДИТ ИЗ РАВНОВЕСИЯ? 
Все острые и хронические заболевания, 

вызванные вирусами или бактериями. За 
день или за несколько часов до появления 
первых симптомов инфекции может возни-
кать слабость, бросать в жар, ощущать-
ся головокружение, тошнота, и лишь затем 
повышается температура. Вегетативные 
симптомы провоцируют травмы головы, кро-
воизлияния, операции на голове. 

Рискованны в этом отношении и все пери-
оды гормональной перестройки организ-
ма. Подростковый возраст, беременность и 

послеродовой период, пременопауза и мено-
пауза. У женщин зачастую жалобы вегета-
тивного характера появляются в возрасте 
приблизительно 40 лет. 

Чрезмерное употребление алкоголя и 
кофеина, курение также сопровождаются 
усилением сердечной деятельности, ощуще-
нием беспокойства, головокружением, может 
бросать то в жар, то в холод, могут возни-
кать панические атаки. Длительная бессон-
ница провоцирует вегетативную нестабиль-
ность. Наконец, влияние на самочувствие 
оказывает чрезмерная физическая нагруз-
ка. После слишком интенсивных занятий 
спортом может возникнуть не только пло-
хое самочувствие, но и приступы паники. 
Это не означает, что нельзя тренироваться. 
От физической активности отказываться не 
нужно, но делать это следует, как говорится, 
без фанатизма и без длинных перерывов. 

КАК СПРАВИТЬСЯ?
В лечении этих нарушений в основном 

используют психотерапию, однако иногда 

для того, чтобы справиться с неприятными 
симптомами, необходимы медикаменты. 

Возможны три варианта развития неврозов. 
Первый, когда невроз появляется эпизодиче-
ски, в результате стресса или другого прово-
цирующего фактора. Второй – волнообразный 
невроз, при котором невроз то обостряется, 
то стихает. Эти периоды могут быть связаны 
со стрессом, а могут протекать независимо 
от него. Между этими периодами могут прой-
ти месяцы, а могут – годы. Третий вариант 
– постоянный невроз. Возможно, есть перио-
ды улучшения и ухудшения, однако неприят-
ные ощущения человека больше не отпуска-
ют. Это означает, что у человека неправильно 
работают подкорковые структуры мозга, что 
можно регулировать при помощи лекарств. 

Людям с чувствительной вегетативной 
системой, с тенденцией к соматоформным 
расстройствам, неврозам не рекомендует-
ся работа, предполагающая ночные смены, 
работа в стрессе, когда все нужно делать в 
большой спешке или периодически выпол-
нять много задач одновременно. На короткое 
время человек может приспособиться, но, 
чтобы жить более гармонично, нужно пони-
мать, каковы границы комфорта вегетатив-
ной системы для каждого человека, и нужно 
стараться их не нарушать. 

НАИБОЛЕЕ ЧАСТЫЕ ПРОЯВЛЕНИЯ 
ВЕГЕТАТИВНОЙ ДИСФУНКЦИИ 

Сердечно-сосудистая система: нарушения 
сердечного ритма; чувство давления в обла-
сти сердца; ощущение нехватки воздуха, 
колебания кровяного давления. 

Желудочно-кишечный тракт: боли в живо-
те; тошнота; чувство тяжести и вздутие 
живота; рвота или отторжение пищи; частые 
поносы. 

Другие симптомы: головокружение; ощу-
щение, что бросает в жар, усиленное пото-
отделение; перепады температуры; наруше-
ния сна; частые позывы к мочеиспусканию; 
неприятные ощущения в половых органах 
или вокруг них; легкие или выраженные ваги-
нальные выделения; боли в ногах, руках или 
суставах, онемение конечностей. 

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

АО “Unifreight Logistics” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного налога с населения заплатило 44 371 евро.
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

«Чтоб тебя, как Лембергса, судили», – желают друг другу потенциальные или реальные преступники, расхи-
тители государственной собственности, те, кто отмывает деньги и увяз в коррупции в самом широком смыс-
ле этого слова. В конце концов, что сложного, за пару десятков лет разок-другой прогуляться до дома правосу-
дия, пару часов послушать очередные «дебаты», затем публично сказать, что «все это ерунда и политический заказ», 
а потом можно спокойно жить дальше… Что такое эти мелкие неудобства, если в целом жизнь прекрасна, при-
ятна и весьма обеспеченна. Если хочешь жить хорошо, то такие мелочи, так сказать, можно и перетерпеть. 

Юстиционный бардак

познало рабство. А на Землю обетованную пришли молодые. Те, 
кто не привнес старые обычаи в новую жизнь. Библейская аллего-
рия, конечно, очень сурова, поэтому вспомним более приземлен-
ную пословицу латышей: о старых раках, только в новых мешоч-
ках. Что, по сути, означает одно и то же: в новых мешочках долж-
ны были бы быть новые раки. Пока мы добрались приблизительно 
до половины. Часть раков в новых мешочках сменились. И сразу 
почувствовались новые веяния, другой подход к понятию «наше 
государство» и поиски свежих решений. Однако, как свидетельству-
ют попытки упорядочить (именно навести порядок в государстве) 
Генеральную прокуратуру, влияние старых раков достаточно вели-
ко. И это означает, что новые мешочки еще недостаточно полны 
новыми раками, чтобы новая политика преобладала и существенно 
влияла, прежде всего, на политическую культуру в стране. Но это 
уже вопрос к избирателям – каким будет наш выбор? 

Согласиться или не согласиться с теми методами, при помо-
щи которых новую политику пытаются воплотить так называемые 
«новые политические силы». Можно дискутировать о форме ком-
муникации и послании обществу, но одно неоспоримо: за год мы 
ознакомились с таким большим количеством фактов, например, 
в той же сфере юстиции, что совершенно очевидно: наследство, 
которое получили новые политики, тяжелое, «бардак» большой. 
И сфера юстиции – самый наглядный тому пример, так как в этой 
сфере действуют все те персонажи, о которых должна «позабо-
титься» полиция, БПБК, Генеральная прокуратура и правоохра-
нительные учреждения. К сожалению, все свидетельствует о том, 
что «косметический ремонт» в этой отрасли не сработает. Можно 
сменить одного или другого рядового полицейского, прокурора или 
даже судью, но это не изменит Систему. В свою очередь, Систему 
можно изменить лишь тогда, когда реформаторы возьмутся сразу 
за «голову».  

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Начато строительство 
11 октября в концертном зале «Латвия» 
состоялось праздничное мероприятие в 
честь начала строительства Вентспилсского 
центра науки и инноваций. 

Поддержка для учителей 
Пятый год в Управлении образования дей-
ствует Методическая служба, которая помо-
гает педагогам совершенствоваться в про-
фессиональной сфере. В этом году служба 
предлагает учителям услуги консультантов. 

Европейская награда 
Преподаватель Дигитального центра Даце 
Бергмане на конкурсе в Италии получила 
награду от организации «All Digital» как луч-
шая э-учительница. 

Конкурс среди тестировщиков 
Предприятие «TestDevLab» объявило о 
приеме заявок на конкурс. Его цель – опре-
делить лучшего тестировщика программно-
го обеспечения в стране. 

Пособие на отопление
Малообеспеченные горожане и в этом году 
могут подавать заявки на получение от 
самоуправления компенсации на оплату 
отопления или приобретение дров. 

Ожидают рекомендаций
Вентспилсская библиотека призывает чита-
телей заполнить анкеты и указать, какую 
книгу, которой нет в фонде, стоило бы 
приобрести. 

Продлен срок выплат 
Социальная служба продлила срок пода-
чи заявления на получение оказываемой 
самоуправлением материальной помощи 
до 31 октября. 

Предлагают аудиокниги 
Медицинская библиотека предлагает паци-
ентам Северокурземской региональной 
больницы аудиокниги. Это может облегчить 
жизнь незрячим и слабовидящим людям. 

Рынок будет открываться раньше 
Вентспилсский рынок в рабочие дни будет 
работать с 7:30. B выходные он будет 
открываться по-прежнему с 8:00. 

Эксперименты 
До начала декабря в Замке Ливонского 
ордена можно посетить выставку 
«Эксперименты и копии в археологии». 

Осуществят эндопротезирование 
Северокурземская региональная больни-
ца приглашает пациентов подавать заяв-
ки на эндопротезирование бедренного или 
коленного сустава. Операция будет прово-
диться за счет госбюджета. 

Награждают студентов
Десяти студентам Высшей школы присвое-
на стипендия городской думы за выдающи-
еся достижения в сфере информационных 
и коммуникационных технологий. 

Пожара не было
В больнице сработала противопожарная 
сигнализация. Виной всему стало кафе, 
где в момент приготовления еды возникло 
задымление. 

Новые возможности
Читатели библиотеки, участвовашие 
в акции «Дни без очередей», узнали о 
том, как использовать электронные услу-
ги библиотеки, в том числе, базы данных, 
а также как удаленно резервировать книги. 

Будет определено самое 
дружественное для семей 
самоуправление 
Вновь началось голосование за самое дру-
жественное для семей самоуправление. 
За Вентспилс можно проголосовать до 4 
ноября. 

Т ем временем на политической арене в последнее время 
нескончаемые судебные процессы, недостаток обви-
нительных приговоров в делах об отмывании денег и 
коррупции, и, конечно, то, что обвиняемые с «высоких 
полок» избегают наказания, начинает вызывать обо-

снованные вопросы. Почему так? Что мешает добиться скорейше-
го рассмотрения дел? Почему упомянутые в докладе «Moneyval» 
недочеты редуцируются лишь до счетов «нерезидентов» и банков, 
но не затрагивают самую основу – эффективность системы юсти-
ции, профессионализм и, да, чистоту? В том числе – не только 
судов, но и прокуратуры, которая, между прочим, непосредствен-
но ответственна за то, чтобы доказательства были железными, 
дела расследовались качественно и обвинение поддерживалось 
компетентно. 

Мы живем в правовом государстве. Или так, по крайней мере, 
хотелось бы думать. И это означает лишь одно: кого бы то ни 
было виновным может признать только суд, а то, что я, ты, он и 
она хорошо знают, что этот парень берет взятки и так «делает 
дела» с государственными средствами, в этом случае ничего не 
значит. Это нужно доказывать в суде, а суд должен вынести обви-
нительный приговор. Как видно, именно это звено пока еще хро-
мает, чтобы преступники оказывались за решеткой. Инициатива 
нынешнего министра юстиции и депутатов обновленного Сейма 
взять быка за рога и начать приводить в порядок систему с «голо-
вы» окончилась неудачей. Вернее, неудачно завершилась первая 
попытка. А это, в свою очередь, свидетельствует о том, что поли-
тическая поддержка, старые корпоративные связи и традиции 
политбизнеса все еще живы, что не позволяет осуществлять стре-
мительные и кардинальные реформы. 

Библейская легенда гласит, что Моисей водил израильский 
народ по пустыне 40 лет, чтобы достичь Земли обетованной. Это 
для того, чтобы за это время успело смениться поколение, которое 
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и профессионализмом, является ключом к 
достижениям предприятия, поэтому рабо-
тодатель должен еще больше вдохновлять 
и мотивировать, что «Балтияс экспресис» 
делает регулярно, к тому же, при помо-
щи индивидуального подхода. Этому мно-
гие муниципальные и другие предприятия 
могли бы поучиться. Например, в сентябре, 
когда отмечают День железнодорожника, 
руководитель предприятия лично посеща-
ет каждый технический отдел и выража-
ет благодарность своим сотрудникам. Так, 
были вручены грамоты за профессиона-
лизм, упорство, творческий подход, добро-
совестное выполнение профессиональных 
обязанностей и значимый вклад в развитие 
предприятия. Грамоты получили руководи-
тель в сфере коммерческих услуг Сергей 
Журавлев, железнодорожные диспетчеры 
Игорь Микульскис и Райво Мурниекс, руко-
водитель юридической части Эдита Вевере, 
руководитель бухгалтерии – главный бух-
галтер Тейксма Синицына, бухгалтер Лайне 
Крейцберга и главный экономист Диана 
Апините. 

Также предприятие продолжает традицию 
и награждает дипломами и денежными пре-
миями лучших машинистов дизельных локо-
мотивов и их помощников. Оценив резуль-

«Балтияс экспресис» приближается к новому рекорду 

Связанное с Лембергсом СМИ в очередной раз вынуждено признаваться во лжи и отзы-
вать свои необоснованные высказывания об адвокате Рудольфе Мерони. На этот раз 
отзыв опубликовала “Neatkarīgā Rīta Avīze” (“Независимая утренняя газета” — NRA).

Связанное с Лембергсом СМИ отзывает 
неверные сведения о Мерони

В газете NRA 1 августа этого 
года был опубликован ком-
ментарий журналиста NRA 
Мариса Краутманиса, в котором 
утверждалось, что Мерони нужно 

было избавиться от руководства “Latvijas 
dzelzceļš”, надавив на премьер-министра 

Кришьяниса Кариньша.
Однако извинение и отзыв были помеще-

ны в газету лишь 15 октября, то есть через 
несколько месяцев после опубликования 
вводящей в заблуждение статьи, а не в тече-
ние семи дней, как того требует 21-я статья 
закона “О прессе и других средствах массо-

вой информации”.
По данным Lursoft, NRA принадле-

жит “Mediju nams”, основанному в 2002 
году. Его единственный владелец – Наурис 
Капостиньш, брат жены сына Лембергса 
Анрийса.

Надо отметить, что это не первый слу-
чай, когда СМИ, связанные с Айварсом 
Лембергсом, пытаются безуспешно очернить 
адвоката, а потом вынуждены признавать 
ложь. 

таты работы сотрудников отдела эксплуата-
ции дизельных локомотивов, которые вклю-
чают соблюдение нормативного регулиро-
вания, отзывчивость и соблюдение норм 
вежливости в отношении коллег и работо-
дателя, соблюдение норм расхода дизель-
ного топлива, – лучшими среди водителей 
дизельных локомотивов и их помощников в 
полугодии были признаны водители дизель-
ных локомотивов Вентспилсской части экс-

плуатации дизельных локомотивов Андрей 
Крылов и Илья Коновалов, помощник води-
теля дизельного локомотива Артурс Запанс, 
в Елгавской части эксплуатации дизельных 
локомотивов – машинист Виктор Петров и 
помощник водителя Анджей Володько, в 
Даугавпилсской части эксплуатации дизель-
ных локомотивов – водитель дизельных 
локомотивов Владислав Лейбч и помощник 
машиниста Виктор Кожоронек. 

Maшинист А. Крылов, председатель правления M. 
Бремзе, помощник машиниста А. Запанс, машинист 
И. Коновалов и технический директор И. Руллис.

Руководитель дизельных 
локомотивов Елгавской 
части эксплуатации дизель-
ных локомотивов Виктор 
Петров и помощник маши-
ниста Анджей Володько.
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Принимают тару 
В крае до 23 октября продлен срок при-
нятия заявок на вывоз стеклотары в рам-
ках вселатвийской «Сортировки стекла». 
Все, у кого скопились стеклянные банки 
или бутылки, могут бесплатно сдать их 
по месту жительства. 

Выставка вышивки 
В Народном доме Зиру до 15 ноября 
можно посетить выставку вышитых кре-
стиком работ Инги Вейсы. 

Хорошее кафе 
В Лиепене Таргальской волости в 200 
метрах от моря уже несколько лет рабо-
тает кафе и гостевой дом «Vējciems». 

Торги в Анце… 
23 октября в зале краевого самоуправ-
ления пройдут торги на право аренды 
нежилых помещений в недвижимой соб-
ственности «Lauciņi» в волости Анцес…
 …и Блазме 
23 октября в зале краевого самоуправ-
ления пройдут торги на право аренды 
нежилых помещений в недвижимой соб-
ственности «Silgali» в Блазме. 

Ищут самое дружественное 
самоуправление 
Каждому жителю края предлагается 
отдать свой голос за «Самое друже-
ственное для семей самоуправление – 
2019». Срок – до 4 ноября.

Охрана рыб
Краевое самоуправление в этом году 
реализовало проект «Охрана, контроль 
и наблюдение за рыбными ресурсами в 
общественных водоемах Вентспилсского 
края – 2019». В рамках данного проекта 
для инспекторов рыбнадзора приобре-
тено дополнительное снаряжение. 

Победа в соревнованиях
5 октября на стадионе в Рое воспитан-
ники ДЮСШ Вентспилсского края при-
няли участие в соревнованиях по легкой 
атлетике. Юные легкоатлеты заняли 13 
почетных мест, привезя домой 3 золотые, 
6 серебряных и 4 бронзовые медали.
 Изучили традиции
В рамках проекта «Школьная сумка» 
учащиеся Анцеской основной школы 
посетили творческую лабораторию 
хлеба «RAMALA» в Вентспилсе. Была 
возможность ознакомиться с нюансами 
в процессе выпечки хлеба. 

Спортивный день 
На спортивной площадке или в зале 
Пузеской основной школы 22 октября 
будет организован Спортивный день для 
семей. Участников ожидают подвижные 
игры и различные задания на ловкость с 
познавательными элементами. 

Гостили в Варве 
Участники кружка «Школа умников» 
Таргальской основной школы 11 октября 
гостили в Варве, где посетили Зурскую 
библиотеку и детский центр «Tīne», а 
также участвовали в других интересных 
мероприятиях. 

Пригласительный получен 
Угальская средняя школа получила при-
гласительный на церемонию вручения 
наград «Рейтинга школ Фонда друже-
ственного призыва».
 Тыквенный мед 
Воспитанники Попеской основной школы 
учились варить тыквенный мед по рецеп-
ту директора дома культуры Индры. 

Выставка в Юркалне 
В Юркалнском народном доме открыта 
выставка картин Гинты Ставровски. 

Румбениекс в Аннахите 
Спортсмен Арнис Румбениекс встретил-
ся с воспитанниками основной школы в 
Аннахите. 

Moтокросс 
Мотокросс в Зуру в этом году пройдет 
26 октября. 

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

Доклад Moneyval поведал нам не только то, что Латвия не справляется с финансовыми преступлени-
ями, но и то, что за долгими судебными процессами строго следят. Речь идет о масштабах отмывания 
денег – на нас повесили бирку «Страна отмывания денег». У экспертного комитета возникают и вопросы: 
где виновные и где обвинительные приговоры? «Например, дело Лембергса. Поверьте, Moneyval вни-
мательно следит за тем, как оно продвигается», — говорит в интервью BNN руководитель подкомис-
сии по надзору за финансовым сектором бюджетно-финансовой комиссии Сейма Гатис Эглитис (НКП).

Тень подозрений о некорректном использовании финансирования, предназначавшегося спортсменам, сгущается. Выделенные на 
спорт деньги, возможно, тратятся не на развитие спортсменов, а попадают в карманы президента Латвийского олимпийского коми-
тета (ЛОК) Алдонса Врублевскиса и члена исполнительного комитета ЛОК Айварса Лембергса. На это указывают попавшие в распо-
ряжение BNN документы.

Депутат: если бы Бичковичс и Калнмейерс 
так работали в частном секторе,  
то давно лишились бы работы

САМОЕ СЛАБОЕ ЗВЕНО ЛАТВИИ –  
ГЕНЕРАЛЬНАЯ ПРОКУРАТУРА

По мнению Эглитиса, риск попасть в 
серый список Moneyval уменьшится, если 
Латвия покажет международным партнерам, 
что лед тронулся – в судебной системе про-
изошли перемены.

«Мы живем в такой стране, где долгое 
время допускались, а может, до сих пор 
допускаются различные правонарушения. К 
сожалению, наши правоохранительные орга-
ны не могут справиться с этим, о чем сви-
детельствуют долгие судебные процессы. 
Например, дело Айварса Лембергса, кото-
рое давно рассматривается судом первой 
инстанции».

«То, что суд первой инстанции десять лет 
не может сказать, виновен или нет, является 
ужасным потреблением ресурсов. Мы пла-
тим за судебные процессы на протяжении 
десяти лет. Сюда входят расходы на адвока-
тов, прокуроров и судебные залы. Там абсо-
лютно точно есть преступления, связанные 
с отмыванием денег. И это то, в чем упре-
кает Moneyval – Латвия не справляется с 
такими преступлениями. Не только в транс-
граничных, нерезидентских отношениях, но 
и внутри – дело Лембергса, Марис Спрудс, 
Владимир Вашкевич. Все эти длинные, дол-
гие судебные процессы. Мы не доходим до 
приговора».

По мнению Эглитиса, суд по экономиче-
ским делам, если его правильно создать, 

будет эффективным инструментом, чтобы 
справляться с крупными коррупционными 
делами, финансовыми преступлениями. Он 
говорит, что в суде по экономическим делам 
могло бы работать 20 компетентных судей. 
«Знаю, что американцы хотят нам помочь 
обучить их».

«НКП (Новая консервативная партия) 
заметила, что самое слабое место латвий-
ской судебной системы – Генеральная про-
куратура. Есть три основных звена – след-
ствие, генеральная прокуратура и суд. Если 
одно звено выпадает, то либо дело не дохо-
дит до суда, либо доходит, но плохого каче-
ства. Третья вероятность: дело в суде недо-
статочно отстаивают».

«ИХ ТУДА ОТПРАВИЛИ, ЧТОБЫ 
БЫТЬ НЕЭФФЕКТИВНЫМИ»

Хоть и, по мнению Эглитиса, за послед-
ние годы судебная система начала улуч-
шаться, однако, по его словам, в проку-
ратуре по-прежнему очень большой бар-
дак. «Должен быть виновный, должен быть 
судебный приговор, и этого от нас ждут меж-
дународные учреждения».

Эрикс Калнмейерс и Иварс Бичковичс – 
два главных человека, которые долгое время 
отвечали за судебную систему Латвии. Их 
задача – заботиться о том, чтобы она рабо-
тала честно, прозрачно и эффективно, отме-
чает депутат НКП. «Но они совершенно не 
выполняют свою работу. В частном секто-

ре их бы давно выкинули с работы. Их туда 
отправили, чтобы быть неэффективными».

«Если кого-то будут наказывать и сажать 
в тюрьму за отмывание денег, то остальные 
будут воспринимать это серьезно, мол, пре-
ступления все-таки наказываются», — гово-
рит депутат.

Еще он подчеркивает, что проблема дол-
гих судебных процессов в том, что в них уча-
ствуют сильные и важные люди в политике. 
«Думаю, что там есть корреляция. У обвиня-
емых в суде есть «тыл» в политике. Может, и 
Генпрокуратура боится, до сих пор боялась 
принимать решения, так как знает, что можно 
и нарваться в политике».

Поэтому, по словам Эглитиса, май следу-
ющего года, когда истекает срок полномочий 
генпрокурора, очень важен для Латвии, так 
как нужно, чтобы происходили перемены. 
«На этой должности должен быть честный, 
надежный, компетентный человек».

Эглитис считает, что и модель, по которой в 
Латвии избирается генпрокурор, надо менять 
– сделать как в Финляндии, где генпрокурора 
советует президент страны. «Пусть советует 
президент. Президент Латвии – очень умный, 
компетентный в вопросах юстиции. Таких 
еще не было. А затем Сейм будет оценивать, 
кого посоветовал президент».

Симона Шьядите, BNN

Деньги, выделенные на спорт, похоже, 
проходят через карманы должностных лиц ЛОК

В то время, когда спортивная 
отрасль страдает и поднимается 
тревога о возможных коррупцион-
ных рисках, ответственные учреж-
дения в данной мутной ситуа-

ции, похоже, прикрывают глаза еще больше. 
Почему бывший начальник Управления по 
борьбе с экономическими преступлениями 
работал на подконтрольном Лембергсу пред-
приятии, и как к якобы поддерживающему 
спорт Лембергсу попадают щедрые суммы, 
приумножающие его ресурсы? BNN предла-
гает взглянуть на различные «совпадения», 
которые приводят к прикрытию возможной 
коррупции в ЛОК и в ООО Olimpiskais centrs 
«Ventspils» (Олимпийский центр Ventspils; 
ОЦ Ventspils).

ДЕНЬГИ, ПРЕДУСМОТРЕННЫЕ 
НА СПОРТ, ПОПАДАЮТ 
В КАРМАНЫ ДВУХ ЛИЦ

OЦ Ventspils является принадлежащим 
ЛОК и Вентспилсской городской думе обще-
ством капитала, которым руководит бывший 
глава службы охраны АО Ventspils nafta и 
ООО Ventspils nafta termināls, бывший замести-
тель генерального директора ООО Apsardzes 
dienests «Venta» Юргис Лиепайниекс, пребы-
вание которого в должности председателя 
правления ОЦ Ventspils зависит от решений 
председателя Вентспилсской думы, члена 
исполнительного комитета ЛОК Лембергса и 
президента ЛОК Врублевскиса, свидетель-
ствует информация, попавшая в распоряже-
ние BNN.

Кроме того, попавшие к BNN доку-
менты свидетельствуют также о том, 
что Юргис Лиепайниекс обеспечивает, 
чтобы ОЦ Ventspils был членом управля-
емого Лембергсом Агентства развития 
Вентспилса и чтобы у Врублевского был тру-
довой договор с ОЦ Ventspils.

ОЦ Ventspils с 2014 года обеспечивает 
Врублевскису зарплату как представите-
лю долей капитала со стороны ЛОК. Таким 
образом доходы Врублевского пополняются 
на 1 700 евро в месяц, или на 20 400 евро в 
год до уплаты налогов.

Следует отметить, что выплата заработной 
платы держателю долей капитала в данном 
случае входит в компетенцию и расходы ЛОК. 
ЛОК может доверить выполнение этих функ-
ций президенту в рамках его зарплаты или 
принять решение о дополнительном возна-
граждении для исполняющего данные функ-
ции должностного лица за счет средств ЛОК.

Забота ОЦ Ventspils о благосостоянии 
Лембергса проявляется в уплате членских 
взносов в размере почти 50 000 евро в 
год в Агентство развития Вентспилса, где 
Лембергс в должности президента ежегод-
но получает в качестве зарплаты почти 100 
000 евро.

Тот факт, что ОЦ Ventspils должен пла-
тить Врублевскису за выполнение функ-
ций держателя долей капитала, а также 
платит щедрые взносы Агентству развития 
Вентспилса, свидетельствует о разбазарива-
нии выделенных на спорт денег и о возмож-
ной коррупции.

Как известно, управление выделенными 
государством средствами доверено главе 
ЛОК Врублевскису, который часть денег 
направляет в ОЦ Ventspils, так же как это 
делает и Вентспилсская городская дума под 
руководством Лембергса.

Возникают подозрения, что часть этих 
средств, возможно, в результате использова-
ния должностных полномочий в корыстных 
целях, направляется в карманы самих же 
этих должностных лиц.

НЕСКОЛЬКО «СОВПАДЕНИЙ»
В распоряжение BNN попала информа-

ция о том, что Управление по борьбе с 
экономическими преступлениями (УБЭП) 
Главного управления криминальной поли-
ции Государственной полиции неоднократ-
но было извещено о возможных преступле-
ниях, в том числе о подделке документов, о, 
возможно, фиктивной занятости и о фактах 
разбазаривания средств, а именно — о воз-
можных совершенных должностными лица-
ми преступлениях, в результате которых раз-
базаривались и до сих пор в крупном объеме 
разбазариваются общественные средства, 
выделенные на спорт.

Несмотря на предоставленные и под-
тверждающие указанные факты документы, 
УБЭП не проявило заинтересованности углу-
бленно заняться рассмотрением дела, сви-
детельствует доступная BNN информация.

BNN удалось выяснить, что нынешний 
начальник УБЭП Петерис Бауска в про-
шлом был охранником в подконтроль-
ном Лембергсу предприятии LatRosTrans. 
Следует отметить, что LatRosTrans являет-
ся латвийско-российским совместным пред-
приятием, 66% акций которого принадлежат 
АО Ventspils nafta, а 34% — российской ком-
пании «Транснефтепродукт».

Лиепайниекс работал руководите-
лем службы охраны АО Ventspils nafta и 
ООО Ventspils nafta termināls (1997–2005), а 
также заместителем генерального директора 
ООО Apsardzes dienests «Venta» (2005–2007) 
— как раз в то время, когда данные предпри-
ятия находились под непосредственным кон-
тролем Лембергса.

Просматривается ли в действиях УБЭП 
влияние Лембергса, покажет время. Однако 
указанные факты и действия УБЭП стоят 
того, чтобы ответственные политики обрати-
ли на них пристальное внимание в контексте 
госбюджета 2020 года.

Элизабете Межуле, Симона Шьядите BNN
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Присягнувшие 
братству мастеров 
ключных дел 

Л  еонид улыбает-
ся и говорит, что 
в условиях гло-
бальной честно-
сти и они были 

бы среди тех, кто потерял 
бы теперешнюю работу. 
Ключные мастера по пово-
ду такой, хотя и в фанта-
зиях допустимой возможно-
сти, не беспокоятся, так как 
оба они владеют и другими, 
отличными от нынешнего, 
ремёслами.  

«ПЛОХИЕ ПАРНИ» 
НЕ ИСЧЕЗНУТ 

«К сожалению, ни нам, 
ни нашим коллегам по 
ремеслу, другим слеса-

рям по замкам в обозри-
мом будущем безработица 
не грозит. Как и переква-
лификация, наверное, ещё 
долго не будет актуальна 
и для всех остальных, кто 
прямо или косвенно вынуж-
ден противостоять «плохим 
парням»: тем, кто торгует 
наркотиками и оружием, 
контрафактными деньгами 
и алкоголем, мошенничает 
с налогами и наносит вред 
природе.  В конце концов – 
с глобальной точки зрения 
и вооруженные силы всех 
государств содержатся и 
оснащены оружием потому, 

Объем грузов у предприятия, входящего в БАТЛ, в этом году превысил 6 млн тонн. 

лионов тонн, и, по сравнению с предыдущим 
годом, объем перевозок вырос на 7%: 6 млн 
тонн по отношению к 5,6 млн тонны. 

Объем железнодорожных грузов в направ-
лении Вентспилсского порта у «Балтияс экс-
пресис» в прошлом году составил рекорд-
ные 8,05 млн тонны. Несмотря на скром-
ные результаты сентября, с большими наде-
ждами предприятие ждет завершения года, 
чтобы убедиться, что и в этом году, по 
сравнению с предыдущими, результат будет 
рекордным. 

Как всегда подчеркивает председатель 
правления АО «Балтияс экспресис» Марис 
Бремзе, каждый сотрудник, с его упорством, 
добросовестностью, честным отношением 

За использование за рулем 
мобильного телефона, 
непристегнувшегося 
пассажира и другие 
нарушения автоводителям 
будут начисляться 
штрафные пункты

И в Вентспилсе начинают 
строить магазин «Lidl» 

О том, что «Lidl» 
будет и в 
Вентспилсе, 
р а з г о в о р ы 
ходили уже в 

начале прошлого года. Тогда 
еще и в Риге было извест-
но о первом месте, на кото-
ром будет построен супер-
маркет. Стало известно, 
что магазины будут также в 
Елгаве, Тукумсе и Лиепае. 
Например, в Лиепае здание 
магазина уже якобы завер-
шено, а в начале следую-
щего года начнется торгов-
ля. Теперь уже ясно, что по 
меньшей мере один магазин 
сети «Lidl» будет построен 
и в Вентспилсе. Появились 
и объявления о вакансиях в 
«Lidl». Правда, речь идет о 
должностях руководителей в 
местном филиале. 

Нужно отметить, что наш 
город долгое время был 
печально знаменит тем, что 
сюда не позволялось войти 
ни одному крупному игроку. 
Позднее все же городскому 
руководству пришлось усту-
пить и соблюдать требова-
ния, связанные с конкурен-
цией, поэтому уже длитель-
ное время у нас имеются все 
основные розничные тор-
говцы – «Maxima», «ELVI», 
«top!», «Mego», а у «Rimi» 
есть даже свой гипермаркет, 
который по площади, правда, 
не самый большой. 

ОДИН МАГАЗИН 
В ЮЖНОЙ ЧАСТИ, 
ВТОРОЙ – 
В ПАРВЕНТЕ? 

4 октября Инспекция по 
администрированию стро-

ительства Вентспилсской 
городской думы сделала в 
разрешении на строитель-
ство отметку о выполнении 
условий для начала строи-
тельных работ, то есть дала 
разрешение начать строи-
тельство торгового центра 
«Lidl» на ул. Кулдигас, 90, где 
находится комплекс авто-
сервиса. ООО «Lidl Latvija» 
приобрело эту территорию и 
комплекс зданий, и теперь, 
как отметили в Инспекции 
по администрированию 
строительства, правомочно 
начать снос зданий и работы 
по строительству торгового 
центра. Правда, неизвестно, 
когда реально здание может 
быть завершено и могло бы 
открыть двери для покупа-
телей, но интерес со сто-
роны вентспилчан большой. 
Большинство из них выра-
жают надежду, что в этом 
магазине будут доступны 
качественные товары по 
более низким ценам, чем в 
других магазинах розничной 
торговли. О том, что после 
вхождения «Lidl» значитель-
но снизятся цены в мага-
зинах «Rimi» и «Maxima», 
в прессе писалось уже 
год назад. Вспомним, что 
«Maxima» даже устроила 
акцию, публично заявив, 
что значительно уменьша-
ет цены на большую часть 
товаров, что истолковыва-
лось как желание своев-
ременно приспособиться к 
новым рыночным условиям 
в момент вхождения сильно-
го конкурента. 

Автоводителям придется отказаться от привычки 
использовать мобильный телефон или другие смарт-у-
стройства, находясь за рулем автомобиля. Вступили в 
силу утвержденные Кабинетом министров изменения 
в нормативных актах, которые предполагают за такое 
нарушение регистрировать один пункт учета наруше-
ния, проинформировала Дирекция безопасности дорож-
ного движения (ДБДД). Штрафные пункты теперь будут 
начислять и за другие нарушения. 

О том, что 
использова-
ние мобиль-
ного телефо-
на и других 

устройств во время поездки 
за рулем автомобиля стало 
распространенной пробле-
мой, свидетельствует про-
веденное ДБДД исследова-
ние, в ходе которого обна-
ружилось, что более 80% 
автоводителей использу-
ют за рулем мобильные 
устройства. 60% дела-
ют это для решения рабо-
чих вопросов – отвеча-
ют на звонки руководства 
предприятия, реагируют 
на сообщения коллег или 
связываются с клиента-
ми. Также звонят друзьям 
и знакомым, используют 
навигационные системы. 

Один пункт будет начис-
ляться автоводителю, если 
в салоне во время дви-
жения находится непри-
стегнувшийся пассажир. 
В свою очередь, пас-
сажиру за это наруше-
ние, как и раньше, гро-
зит денежный штраф или 
предупреждение. 

Штрафной пункт можно 
получить и за то, что зимой 
автомобиль не имеет зим-
них шин, а также за выезд 
на перекресток во время 
затора на дороге. В свою 
очередь, двумя штрафны-
ми пунктами автоводитель 
будет наказан за движение 
во встречном направлении 
по дороге с односторонним 
движением.

Tакже ДБДД отмечает, 
что вступили в силу изме-
нения в порядке погаше-
ния штрафных пунктов. 
До сих пор набравшему 
четыре пункта автоводите-
лю предлагалась возмож-
ность добровольно посе-
щать курсы по вопросам 
безопасного дорожного 
движения. Впредь таким 
водителям будет предло-
жено посещать занятия в 
группе коррекции поведе-
ния на дороге (консуль-
тации психологов). Если 
будут прослушаны курсы 
безопасного поведения на 
дороге или посещены кон-
сультации психологов, и 
впредь будут погашаться 
два штрафных пункта. 
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В частном секторе 
они давно лишились 
бы работы

В волости Усмас в 
автобус запрыгнула 
косуля

Снижается цена 
на венстпилсских 
оленей

Выделенные на спорт 
деньги попадают в карманы 
боссов ЛОК?

Одним из самых обсуждаемых вопросов не только в Риге, 
но и в Вентспилсе время от времени становится вхожде-
ние в Латвию гиганта розничной торговли «Lidl». И вот 
стало известно, что по крайней мере один магазин обя-
зательно появится и в Вентспилсе. Вентспилсская город-
ская дума дала строительству магазина зеленый свет. 
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О дно из успешных предприятий, которое входит 
в общество «Балтийская ассоциация – транс-
порт и логистика», – АО «Балтияс экспресис» 
продолжает свой стремительный ежемесяч-
ный рост: за девять месяцев этого года объем 

железнодорожных грузов увеличился на 7% по сравнению с 
показателями прошлого года, который стал рекордным для 
предприятия. Очевидно, что этот год не станет исключением, 
и, скорее всего, будет достигнут новый рекорд. 

Согласно опубликованным предприятием новым данным, 
объем доставленных железнодорожных грузов в направле-
нии Вентспилсского порта в сентябре достиг 287 тыс. тонн. 
Правда, этот месяц характеризуется самыми скромными 
показателями в году, которые более чем наполовину мень-
ше по сравнению с другими месяцами года, однако сохра-
няется существенный положительный результат. Всего за 
девять месяцев текущего года объем железнодорожных гру-
зов, перевезенных «Балтияс экспресис», достиг шести мил-
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«Трудно даже пред-
ставить, насколько 
большой была бы 
катастрофа в мире, 
если бы все его жители 
вдруг стали честными 
и законопослушны-
ми.  Потому что тогда 
половине жителей 
планеты больше будет 
нечего делать!    Потому 
что тогда обнаружится, 
что всё это время на 
различной работе и 
должностях работали 
для того, чтобы защитить себя и других от всякого 
рода бесчестных людей и преступников, хотя те и 
составляют только небольшой процент от общей 
массы людей», – о таком апокалиптически цинич-
ном и парадоксальном предположении слышали 
и мастера по ремонту и изготовлению ключей 
Леонид и Дмитрий Алёхины. Отец и сын, которые 
создали и вот уже почти три десятилетия содержат 
единственный в городе «Ключный сервис», пред-
лагая людям возможность защитить своё жилище 
от воров и разбойников. И сделать их движимое и 
недвижимое имущество безопасным, закрыв его 
«на ключ».     
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«Балтияс экспресис» приближается к новому рекорду 

Леонид Алёхин, созда-
тель «Ключного сервиса». 
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